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14191-14195
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Αθήνα, σήµερα στις 25 Ιουλίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.08’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΥΡΩΝΑ ΠΟΛΥΔΩΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σάββα Εµινίδη, Βου-
λευτή Καβάλας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι παµµακεδονικές ενώσεις υφηλίου εκ-
φράζουν την αντίθεσή τους στο ενδεχόµενο µετονοµασίας του
τηλεοπτικού σταθµού «Μακεδονία ΤV».

2) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµαρχος Κισσάµου Νοµού Χανίων εκφρά-
ζει τη συµπαράστασή του στους παραγωγούς κηπευτικών
προϊόντων των περιοχών Πλατάνου και Ελαφονησίου, οι οποίοι
προτείνουν το άνοιγµα των αγορών εντός και εκτός της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

3) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό Συµβούλιο ΤΑΞΙ βορείου
Αιγαίου εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για την απόρριψη του προ-
σχεδίου προεδρικού διατάγµατος του κ. Ρέππα, το οποίο θα µπο-
ρούσε να αποτελέσει τη βάση διαλόγου για τον κλάδο τους.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Τεχνικών Τηλεόρασης
νοτιοδυτικής Ελλάδας αιτείται την προστασία του ενηµερωτικού
και περιφερειακού χαρακτήρα των τηλεοπτικών σταθµών «ΤELE-
TIME» και «PATRA TV».

5) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργαζοµένων στο Νοσοκοµείο
Βόλου εκφράζει την αντίθεσή του στο σχέδιο νόµου του Υπουρ-
γείου Υγείας για τις συγχωνεύσεις και καταργήσεις µονάδων
υγείας πρόνοιας και ζητεί να µην καταργηθεί καµµία κλίνη από
αυτές που λειτουργούν στο Νοσοκοµείο Βόλου.

6) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Βόλου αι-

τείται την αναβάθµιση του τοπικού νοσοκοµείου και όχι τη συρ-
ρίκνωση των υπηρεσιών υγείας.

7) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βόλου αιτείται την παραχώρηση
της χρήσης δύο κτηριακών µονάδων στις εγκαταστάσεις της
πρώην Παιδόπολης Αγριάς, για τη φιλοξενία της Στέγης Υποστη-
ριζόµενης Διαβίωσης Παιδιών µε αναπηρία.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος δυτικής Αχαΐας διαµαρ-
τύρεται για το ενδεχόµενο κατάργησης του Κέντρου Υγείας
Κάτω Αχαΐας.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χρήστος Μακρής αιτείται την
επίλυση οικονοµικών διαφορών που προέκυψαν µε το Δήµο Βό-
νιτσας-Ακτίου, λόγω διακοπής του έργου «Διαµόρφωση Ανατο-
λικής Εισόδου Βόνιτσας». 

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Σωµατείο Ατόµων
µε Αναπηρίες Νοµού Ηρακλείου αιτείται την επίλυση προβληµά-
των που έχουν ανακύψει στις τοποθετήσεις του Δηµοσίου Τοµέα
2008 και το ν.2643/98.

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του υποκαταστή-
µατος ΙΚΑ ΕΤΑΜ Άνω Βιάννου.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συνδέσµων Κληρικών
της Εκκλησίας Κρήτης αιτείται να συµπεριληφθούν οι κληρικοί
στο ενιαίο µισθολόγιο ισότιµα µε τους άλλους δηµοσίους υπαλ-
λήλους.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Καλαβρύτων Νοµού
Αχαΐας εκφράζει τις απόψεις του σχετικά µε την πρόταση λει-
τουργικών αναδιατάξεων µονάδων υγείας ΕΣΥ.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις υπερ-
βάσεις εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ που αφορούν στην
εταιρεία ενοποίησης των αρχαιολογικών χώρων Αθήνας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’
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15) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μιχαήλ Λιβέρης ζητά να
αξιοποιηθεί η ευρεσιτεχνία του µε τίτλο «Μηχανισµός αεραγω-
γού καπνοδόχου µε προστατευτικό κάλυµµα µε ανεµιστήρα και
προστατευτικό µε κάλυµµα των ρουλεµάν».

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συνδέσµων Κληρικών
της Εκκλησίας Κρήτης αιτείται να δοθεί άµεσα στους εφηµέρι-
ους ο αριθµός µητρώου υπαλλήλων, να γίνει η σύνδεση των µη-
τροπόλεων µε την ηλεκτρονική διακυβέρνηση κ.λπ..

17) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Θήρας εκφράζει την αντί-
θεσή του στο ενδεχόµενο κατάργησης του καταστήµατος ΟΤΕ
Θήρας.

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Οργανισµός Ανάπτυξης Σητείας ΑΑΕ
ΟΤΑ αιτείται την εκπόνηση ειδικού και άρτιου χωροταξικού σχε-
δίου ΑΠΕ στην Κρήτη, ώστε η περαιτέρω ανάπτυξη των ΑΠΕ να
γίνει στο βαθµό και στους χώρους που ενδείκνυται.

19) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η διοικούσα επιτροπή του Κέντρου Υγείας
Μήλου αιτείται την ικανοποίηση των οικονοµικών απαιτήσεων
των ιατρών του Κέντρου Υγείας από Ιούνιο 2011 ώστε να µην
κλείσει και να λειτουργήσει οµαλά εν όψει της θερινής περιόδου.

20) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Μήλου αιτείται τη
στελέχωση των υπηρεσιών του υποκαταστήµατος του ΙΚΑ στη
Μήλο.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αγίου Νικολάου Λασιθίου αιτείται
την αγορά οικοπέδου στο κέντρο της πόλης, στην περιοχή Κα-
µάρα, όπου υπάρχει αρχαιολογικός χώρος.

22) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Σικίνου αιτείται να καλυφθεί
το κενό που δηµιουργείται από την έλλειψη σχεδιασµού και σω-
στού προγραµµατισµού των δροµολογίων των επιδοτούµενων
πλοίων για το νησί.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αυ-
θαίρετη περίφραξη αιγιαλού στην περιοχή της Καλογριάς Νοµού
Αχαΐας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Δικαστικών Υπαλ-
λήλων Ελλάδος αιτείται την προώθηση ενός ειδικού κλαδικού
µισθολογίου για τους δικαστικούς υπαλλήλους.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αντι-
δράσεις των καθαριστριών των σχολείων στην απόφαση του
Δήµου της Πάτρας να απασχολούνται κατά τους καλοκαιρινούς
µήνες σε δηµοτικά κτήρια.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Οργα-
νισµού Σχολικών Κτηρίων εκφράζει τις θέσεις του για την επικεί-
µενη κατάργηση - συγχώνευση του οργανισµού.

27) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµέ-
νων «Ευγενίδειου» Θεραπευτηρίου αιτείται τη διασφάλιση των
θέσεων εργασίας των εργαζοµένων του «Ευγενίδειου» εν όψει
των λειτουργικών αναδιατάξεων µονάδων υγείας ΕΣΥ του ΥΥΚΑ.

28) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Νίκαιας – Αγίου Ιωάννη
Ρέντη Αττικής εκφράζει τη διαµαρτυρία του, για τη χωρίς ειδο-
ποίηση µεταφορά οικίσκων σεισµόπληκτων άλλων δήµων του Λε-
κανοπεδίου στους χώρους ιδιοκτησίας του Γενικού Κρατικού
Νοσοκοµείου Νίκαιας «Άγιος Παντελεήµων».

29) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δικηγορικός Σύλλογος Πειραιά εκ-
φράζει την αντίθεσή του στην επιβολή δικαστικού ενσήµου στις
απλές αναγνωριστικές αγωγές και στην ίδρυση µονοµελών δευ-
τεροβάθµιων δικαστηρίων.

30) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος
Εργαζοµένων ΕΟΜΜΕΧ εκφράζει την αντίθεσή του στο ενδεχό-
µενο κατάργησης του ΕΟΜΜΕΧ.

31) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αγίας Βαρβάρας
Νοµού Αττικής αιτείται την αναβάθµιση του Γενικού Νοσοκο-
µείου δυτικής Αττικής «Αγία Βαρβάρα».

32) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος δυτικής
Αχαΐας εκφράζει την αντίθεσή του στη φηµολογούµενη υποβάθ-
µιση του Κέντρου Υγείας Κάτω Αχαΐας.

33) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Σωµατείων Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας του Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας µε τη διατή-
ρηση του δηµόσιου χαρακτήρα του, των αρµοδιοτήτων και δρα-
στηριοτήτων του.

34) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό Συµβού-
λιο Στερεάς Ελλάδας αιτείται την άµεση χρηµατοδότηση για την
κατασκευή της παράκαµψης Χαλκίδας και Βασιλικού κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις περι-
κοπές των συντάξεων των συνταξιούχων του ΟΤΕ.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε κακοτεχνία
στην οδό Αγίου Ανδρέου και στην απόδοση ποινικών ευθυνών.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τα-
λαιπωρία που υφίστανται οι ασφαλισµένοι του δηµοσίου στην
Πάτρα, επειδή υπάρχει µόνο ένας ελεγκτής γιατρός για όλη την
Αχαΐα.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά αίτηµα χρηµα-
τοδότησης δύο µελετών για έργα που θα ενισχύσουν σηµαντικά
την τουριστική ανάπτυξη της Περιφερειακής Ενότητας Ηλείας.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα της Αστυνοµίας και των αστυνοµικών.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη
αποκατάστασης των ζηµιών στο Ρωµαϊκό Ωδείο της Πάτρας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο ενδεχόµενο
ένταξης έργων αποχέτευσης περιοχών της Πάτρας στο Ε.Π. «πε-
ριβάλλον και αειφόρος ανάπτυξη».
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42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Σχολή Νοµικών, Οικονοµικών και
Πολιτικών Επιστηµών του Τµήµατος Νοµικής αιτείται την ανα-
βολή της εσπευσµένης νοµοθετικής µεταβολής και τη συγκρό-
τηση νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής, που θα υποβάλει σχέδιο
προτάσεων µέσα σε τακτή προθεσµία για την επίλυση των υπαρ-
κτών προβληµάτων του ελληνικού πανεπιστηµίου.

43) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αρτοποιών Ελλά-
δος αιτείται την εξαίρεση του άρθρου 14 του ν.3526/07 για
προφανείς λόγους δηµοσίου συµφέροντος.

44) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Επαγγελµατιών Καθαρι-
σµού και Απολυµάνσεων καταγγέλλει «πολλαπλή» αντισυντα-
γµατικότητα των διατάξεων του άρθρου 68 ν.3863/2010 και της

παραγράφου 3 του άρθρου 24 του σχεδίου νόµου περί αναµόρ-
φωσης του ΣΕΠΕ.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Στρατιωτικών Αναπήρων
και Θυµάτων Υπαξιωµατικών και Οπλιτών Καρδίτσας αιτείται την
εξαίρεση των τέκνων αναπήρων πολέµου και στρατιωτών από
την πιθανή απόλυση που µπορεί να γίνει στις υπηρεσίες του δη-
µόσιου τοµέα και στους ΟΤΑ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15654/03-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4173/08-07-
2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 18085/16-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αναστασιάδη Σάββα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5489 Β/08-07-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 18175/20-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κολοκοτρώνη Άγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/21/08-

07-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 18313/23-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δερµεντζόπουλου Αλέξανδρου και Τζίµα Μαργαρίτη δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/8666/12019/08-07-2011 έγγραφο
από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφο-
ρών και ερωτήσεων της Τρίτης 26 Ιουλίου 2011, το οποίο έχει ως
εξής:

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 4152/14-3-2011 αναφορά του πρώην Προέδρου
της Βουλής και Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού, σχετικά µε την κατάργηση υπηρεσιών του Υπουρ-
γείου στο εξωτερικό που έχουν µειωµένο αντικείµενο.

2. Η µε αριθµό 17994/14-6-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μουσουρούλη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την απόδοση ποσοστού ωφέλειας 1,7% της αξίας της
παραγόµενης ενέργειας από ανανεώσιµες πηγές ενέργειας
στους ενδιαφερόµενους ΟΤΑ.

3. Η µε αριθµό 17970/14-6-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµ-
πους προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
οικοδοµικές αυθαιρεσίες στον προµαχώνα του Αγίου Αθανασίου
(Ενετικά Τείχη Κέρκυρας) και την προστασία των πολιτιστικών
µνηµείων της Κέρκυρας.

4. Η µε αριθµό 16266/13-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνα - Άδωνι Γεωρ-
γιάδη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε απολύσεις διακοσίων εβδοµήντα ενός εργαζοµένων
από την «ΑΤΤΙΚΟ ΜΕΤΡΟ ΕΤΑΙΡΕΙΑ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ Α.Ε.»

5. Η µε αριθµό 17160/31-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
την πολύχρονη συνεργασία του ΟΠΑΠ µε την εταιρεία «INTRA-
LOT». 

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 18306/869/22-6-2011 ερώτηση και αίτηση κα-
τάθεσης εγγράφων του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστι-
κού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Καρτάλη προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη λει-
τουργία και ανάπτυξη του λιµένος Βόλου.

2. Η µε αριθµό 14479/6-4-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την κατασκευή του πανη-
πειρωτικού κλειστού γυµναστηρίου στα Ιωάννινα.

3. Η µε αριθµό 16024/10-5-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την κατάσταση που επι-
κρατεί στο Ολυµπιακό Χωριό.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου: 
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1094/19-7-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Σάββα Εµινίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη ρύθµιση οφειλών των επιχειρήσεων µε εγγύηση του ελλη-
νικού δηµοσίου.

Την επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχι-
νίδης.

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος κ. Σάββας Εµινίδης για να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, βρισκόµαστε σε µια περίοδο όπου η προσπά-

θεια για ανάκαµψη της οικονοµίας πλέον βρίσκεται στην πιο κρί-
σιµη καµπή της. 

Μετά από τις πρόσφατες και επιτυχηµένες αποφάσεις για τη
χώρα µας της Συνόδου Κορυφής, επιτέλους µπήκε ο πάτος στο
βαρέλι του δηµοσίου χρέους και εξασφαλίστηκε η µεγαλύτερη
θωράκιση των ελληνικών τραπεζών: η σταθερότητα του τραπε-
ζικού συστήµατος µε την ενίσχυση της κεφαλαιακής του επάρ-
κειας. 

Η προσπάθεια που πρέπει να γίνει τώρα είναι να µπει «πάτος»
και στο «βαρέλι» της ύφεσης και να βοηθήσουµε τις ελληνικές
επιχειρήσεις που προσπαθούν να ανέβουν προς τα πάνω, αλλά
δυστυχώς αντιµετωπίζουν τις τράπεζες που τους «σκάβουν το
λάκκο» προς τα κάτω.

Οι επιχειρήσεις των παραµεθόριων πυρόπληκτων και σεισµό-
πληκτων περιοχών που έχουν ρυθµίσει τις οφειλές τους ανέρ-
χονται περίπου σε είκοσι χιλιάδες. Οι τράπεζες έχουν εξαιρέσει
από τις νέες χρηµατοδοτήσεις τις επιχειρήσεις αυτές διότι τα
δάνεια που τους έχουν δώσει δεν κινδυνεύουν λόγω των εγγυή-
σεων του δηµοσίου τις οποίες έχουν τιτλοποιήσει και ρευστοποι-
ήσει και επιπλέον έχουν δεσµεύσει τις διαθέσιµες εξασφαλίσεις
των επιχειρήσεων για να καλύψουν αντεγγυητικά τα εγγυηµένα
από το ελληνικό δηµόσιο ποσά. 

Εκτός από τη συµπεριφορά των τραπεζών, οι επιχειρηµατίες
έχουν να αντιµετωπίσουν και τις υπηρεσίες του Υπουργείου Οι-
κονοµικών για την παροχή και τη διαχείριση των εγγυήσεων του
ελληνικού δηµοσίου που δεν τους προστατεύουν από την αυθαί-
ρετη ερµηνεία των διατάξεων του νόµου και των διοικητικών απο-
φάσεων που κάνουν οι τράπεζες.

Κύριε Υπουργέ, οι αρµόδιες υπηρεσίες πρέπει να παρεµβαί-
νουν όταν δεν εφαρµόζονται ή όταν παρερµηνεύονται από τις
τράπεζες ή από υπαλλήλους άλλων υπηρεσιών οι υπουργικές
αποφάσεις και να προστατέψουν τα συµφέροντα του ελληνικού
δηµοσίου που είναι η διαφύλαξή του από το τεράστιο δηµοσιο-
νοµικό κόστος που θα προκύψει από τις καταπτώσεις των εγγυή-
σεων και η διάσωση των επιχειρήσεων και των εργαζοµένων
τους.

Η ερώτησή µου, λοιπόν, είναι ποια µέτρα προτίθεστε να λάβετε
για τη διασφάλιση της βιωσιµότητας και της εξυγίανσης των επι-
χειρήσεων και αν σ’ αυτά θα συµπεριλάβετε και τη δυνατότητα
επιµήκυνσης του χρόνου αποπληρωµής των χρεών, τη µείωση
των επιτοκίων και τη λήψη µέτρων για τη διασφάλιση οµαλής
πρόσβασης των επιχειρήσεων αυτών ξανά στο πιστωτικό σύ-
στηµα και την αποδέσµευση ενεργητικού των επιχειρήσεων µέσα
από µια συνολική επαναξιολόγηση και αναδιάρθρωση των συγ-
κεκριµένων εγγυηµένων δανείων προκειµένου να καταστεί εφι-
κτή η χρηµατοδότηση των επιχειρήσεων και η µη υπαγωγή στις
διατάξεις για την ποινικοποίηση των οφειλετών του ελληνικού
δηµοσίου των οφειλών που προέρχονται από καταπτώσεις εγ-
γυήσεων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Εµινίδη.

Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φί-
λιππος Σαχινίδης να λάβει το λόγο προκειµένου να απαντήσει

στον ερωτώντα συνάδελφο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, δεν έχω παρά να συµφωνήσω µαζί σας ότι

πραγµατικά µε την πρόσφατη συµφωνία δόθηκε στη χώρα µας
η δυνατότητα να µπορέσει να αντιµετωπίσει τα µεγάλα οικονο-
µικά και χρηµατοδοτικά της προβλήµατα. 

Βέβαια πολύ σωστά αναφέρατε ότι µία από τις προβλέψεις
που περιλαµβάνονται µέσα στην πρόσφατη συµφωνία που έγινε
στην προχθεσινή Σύνοδο Κορυφής είναι και αυτή για τη δυνατό-
τητα περαιτέρω θωράκισης του τραπεζικού συστήµατος της
χώρας µε κεφάλαια, αλλά και η δυνατότητα πρόσβασης του ελ-
ληνικού τραπεζικού συστήµατος σε ρευστότητα έτσι ώστε να συ-
νεχίσει απρόσκοπτα την αναπτυξιακή του λειτουργία.

Είναι γεγονός, κύριε συνάδελφε, ότι τα τελευταία χρόνια το
ελληνικό δηµόσιο, στο πλαίσιο άσκησης και κλαδικής πολιτικής
αλλά και πολιτικής περιφερειακής ανάπτυξης, χρησιµοποίησε το
«εργαλείο» της εγγύησης προκειµένου να δώσει τη δυνατότητα
σε κλάδους της οικονοµίας να έχουν πρόσβαση σε τραπεζικό δα-
νεισµό µε ευνοϊκότερους όρους ή να προστατεψει τις επιχειρή-
σεις που λειτουργούν σε συγκεκριµένες περιοχές της χώρας.

Η πραγµατικότητα είναι ότι τα αποτελέσµατα από τη χρήση
αυτού του «εργαλείου» δεν ήταν παρά τα αναµενόµενα. Υπάρ-
χουν, δηλαδή, περιπτώσεις όπου, πραγµατικά, οι επιχειρήσεις
αυτές µπόρεσαν και ξεπέρασαν τα προβλήµατα που είχαν χάρη
στην εγγύηση που τους έδωσε το ελληνικό δηµόσιο, όµως υπάρ-
χουν και περιπτώσεις όπου τελικά η εγγύηση που έδωσε το ελ-
ληνικό δηµόσιο δεν µπόρεσε να προστατέψει επιχειρήσεις που
ανήκουν σε συγκεκριµένους κλάδους ή δεν µπόρεσε να προστα-
τέψει επιχειρήσεις που έχουν την έδρα τους σε συγκεκριµένες
περιοχές της χώρας.

Το µεγάλο πρόβληµα µε το οποίο βρισκόµαστε αντιµέτωποι
σήµερα είναι ότι ένας µεγάλος αριθµός απ’ αυτές τις επιχειρή-
σεις δεν µπόρεσαν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους,
παρά το γεγονός ότι εµείς φέραµε και ρύθµιση πάνω στα χρέη
τα οποία είχαν µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. 

Ενδεικτικά αναφέρω ότι µε υπουργική απόφαση του Ιουνίου
του 2010, δηλαδή κάτι παραπάνω από ένα χρόνο πριν, δώσαµε
την ευχέρεια σε επιχειρήσεις των Νοµών Καβάλας, Ηµαθίας,
Φλώρινας, Καστοριάς, Κιλκίς, Ξάνθης, Ροδόπης, Έβρου, Πέλλας
και Σερρών να ζητήσουν αναστολή καταβολής των οφειλόµενων
δόσεων των εγγυηµένων από το ελληνικό δηµόσιο δανείων τους
για το χρονικό διάστηµα από 1/1/2010 έως και 31/12/2013 µε αν-
τίστοιχη επιµήκυνση της συνολικής διάρκειας των δανείων µέχρι
τις 31/12/2022. Αυτό τι σηµαίνει; Ότι το κράτος, όπου µπορούσε,
ανταποκρίθηκε στα αιτήµατα που υπέβαλαν οι επιχειρήσεις. 

Εκείνο που βλέπουµε όµως, είναι ότι πριν συµπληρωθεί ακόµα
ένας χρόνος από την τελευταία ρύθµιση, επανέρχονται οι επιχει-
ρήσεις και ξαναζητούν ρύθµιση. Αυτήν τη στιγµή οι συνθήκες
είναι πάρα πολύ δύσκολες για έναν πρόσθετο λόγο: διότι µία από
τις συµβατικές υποχρεώσεις που έχει αναλάβει η χώρα µας στο
πλαίσιο του µνηµονίου είναι οι εγγυήσεις που θα δώσει µέσα στο
2011 να µην ξεπεράσουν το ένα δισεκατοµµύριο ενώ για τα έτη
2012 και 2013 δεν θα µπορεί το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους
να δώσει εγγυήσεις. 

Εποµένως, παρά την καλή θέληση που υπάρχει από την
πλευρά του Υπουργείου Οικονοµικών αν θέλαµε αυτήν τη στιγµή
να ανταποκριθούµε στο αίτηµα για ρύθµιση των οφειλών όλων
των επιχειρήσεων που έχουν πάρει δάνεια µε εγγύηση του ελλη-
νικού δηµοσίου, αυτό θα µας οδηγούσε σε ξεπέρασµα της ορο-
φής του 1 δισεκατοµµυρίου και θα δηµιουργούσε πάρα πολλά
προβλήµατα.

Στη δευτερολογία µου θα τοποθετηθώ για το ζήτηµα του τρα-
πεζικού συστήµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, τα
πρώτα δάνεια -εφ’ ων οι εγγυήσεις- έχουν εκταµιευθεί ή διεκό-
πησαν;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Τα δάνεια έχουν εκταµιευθεί, γι’ αυτό και οι δικαιούχοι ζή-
τησαν τη ρύθµιση αυτών των δανείων. Βεβαίως υπάρχουν και
περιπτώσεις, όπου δόθηκε η εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου,
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αλλά οι δικαιούχοι δεν κατάφεραν να εξασφαλίσουν τον τραπε-
ζικό δανεισµό που επιδίωκαν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστώ.
Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος κ. Σάββας Εµινίδης να

λάβει το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στη σύσκεψη που έγινε πριν από δέκα µέρες

στην Καβάλα µε πρωτοβουλία του επιµελητηρίου –συµµετείχαν
πολλά επιµελητήρια- διατυπώθηκε η άποψη ότι, πράγµατι, οι πε-
ρισσότερες επιχειρήσεις που έχουν ρυθµίσει τις οφειλές τους
στα ιδρύµατα µε την εγγύηση του δηµοσίου, βρίσκονται σε
πλήρη αδυναµία να εκπληρώσουν τις συµβατικές τους υποχρε-
ώσεις και θα οδηγηθούν πολύ σύντοµα σε κλείσιµο. 

Αυτό θα επιφέρει την κατάπτωση των εγγυήσεων του δηµο-
σίου το οποίο, κύριε Υπουργέ, θα αναγκαστεί να πληρώσει το
80% των δανείων, κάτι που, όπως λένε –και θα ήθελα την άποψή
σας πάνω σ’ αυτό- θα προστεθεί στο δηµόσιο χρέος και θα εκτι-
νάξει το έλλειµµα λόγω ενός φαινοµένου «ντόµινο» που θα πα-
ρασύρει στο κλείσιµο χιλιάδες επιχειρήσεις, µε αποτέλεσµα να
καταστραφούν όλες οι αναπτυξιακές υποδοµές που επί σειρά δε-
καετιών οικοδοµούνται για κλάδους, περιοχές και επιχειρήσεις.

Για να µη γίνει αυτό τα επιµελητήρια προτείνουν ουσιαστικά
τη δηµιουργία ενός µηχανισµού διάσωσης των επιχειρήσεων.
Εκτός από την επιµήκυνση του χρόνου αποπληρωµής σε τριάντα
χρόνια ζητούν και την επιµήκυνση της περιόδου χάριτος σε δε-
καπέντε χρόνια µε κεφαλαιοποίηση των τόκων, κούρεµα επιτο-
κίων. Υπάρχει και µια πρόταση για την εξαγορά του χρέους από
τις τράπεζες µέσω ενός νέου χρηµατοπιστωτικού και ταυτό-
χρονα ασφαλιστικού προϊόντος που θα σχεδιάσει το οικονοµικό
επιτελείο, το οποίο, όσον αφορά στις τράπεζες, θα είναι ένα οµό-
λογο διάρκειας τριάντα ετών και όσον αφορά στις επιχειρήσεις
ένα πιστωτικό ως προς το επιτόκιο που θα καταβάλλουν προς το
δηµόσιο και ασφαλιστικό ως προς την αποπληρωµή του κεφα-
λαίου στη λήξη του οµολόγου. 

Εδώ πριν από µια εβδοµάδα, είχαµε τη µεγάλη επιτυχία της
χώρας στην Ευρώπη, που, πράγµατι, ο Πρωθυπουργός και το οι-
κονοµικό επιτελείο πέτυχε κάτι αντίστοιχο για τη χώρα µας. 

Όλες οι προτάσεις που κατέθεσαν τα επιµελητήρια και σας
έχουν κοινοποιηθεί εκφράζουν την αγωνία του επιχειρηµατικού
κόσµου για την επιβίωση και τη συνέχιση της δραστηριότητάς
τους. Για να γίνει αυτό χρειάζεται να ληφθούν µέτρα, ώστε να
µειωθεί το χρηµατοοικονοµικό κόστος των δανείων στο επίπεδο
του 5%. Σήµερα, κύριε Υπουργέ, στο Νοµό Καβάλας οι επιχειρή-
σεις δανείζονται περίπου µε 10%. 

Με δεδοµένη την απροθυµία των τραπεζών και έχοντας την
εγγύηση του δηµοσίου να συνδιαλαγούν µε τις επιχειρήσεις για
να επαναρυθµίσουν τις οφειλές τους, θεωρώ ότι είναι αναγκαία
µια παρέµβαση στις τράπεζες από το Υπουργείο, από το οικονο-
µικό επιτελείο για να αντιµετωπιστούν προβλήµατα, όπως η απώ-
λεια σηµαντικών δικαιωµάτων και παροχών που περιέχονταν στις
αρχικές υπουργικές αποφάσεις, η επιδότηση του επιτοκίου, η
πλήρης απαξίωση των εγγυήσεων του ελληνικού δηµοσίου, εφό-
σον ζητούνται και πρόσθετες εγγυήσεις που δεσµεύουν όλο το
ενεργητικό και η συνεχής αµφισβήτηση των διατάξεων νόµων και
υπουργικών αποφάσεων από τις τράπεζες. 

Ως προς το ληξιπρόθεσµο κοµµάτι των οφειλών των δανείων
του ΤΕΜΠΜΕ, καθώς και το άληκτο υπόλοιπό τους, έχει προταθεί
από τα επιµελητήρια η παράταση περιόδου αποπληρωµής των
χρεών για οκτώ χρόνια και η χορήγηση ουσιαστικής περιόδου
χάριτος δύο χρόνια στα οποία οι δανειολήπτες θα καταβάλλουν
µόνο τους τόκους, ενώ στα υπόλοιπα έξι χρόνια θα καταβάλλουν
το κεφάλαιο του δανείου σε εξάµηνες δόσεις. 

Το Εθνικό Ταµείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης –το
ΕΤΕΑΝ που αντικατέστησε το ΤΕΜΠΜΕ- πρέπει να δεσµεύει,
µέσα από τους όρους της προκήρυξης, τις τράπεζες που θα επι-
λέγει για να χορηγούν τα δάνεια, ώστε να εφαρµόζονται οι ευ-
µενέστεροι πιστωτικοί όροι υπέρ των επιχειρήσεων.

Η Κυβέρνηση και κυρίως το Υπουργείο Οικονοµικών και το
Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης έχουν κάνει, πράγµατι,
πολλά για να στηρίξουν τις ελληνικές επιχειρήσεις. Οφείλουν
όµως, κύριε Υπουργέ, να κάνουν περισσότερα όσο συνεχίζεται

αυτή τη οικονοµική κρίση και η ύφεση. Και, βέβαια, πρέπει να
τρέξουν οι επιδοτήσεις και οι εγγυήσεις ύψους 1,5 δισεκατοµ-
µυρίου, όπως ανήγγειλε ο Υπουργός Ανάπτυξης. 

Βρήκα επίσης, ελπιδοφόρα την ανακοίνωση ότι θα εξεταστεί
η δηµιουργία επενδυτικής αναπτυξιακής τράπεζας στην Ελλάδα
στα πρότυπα της γερµανικής. Από εσάς, κύριε Υπουργέ και το
Υπουργείο Οικονοµικών αναµένουµε να κάνετε ό,τι είναι δυνατόν
να αποτρέψετε το κλείσιµο των επιχειρήσεων που είναι ζωτικής
σηµασίας για την έξοδο από την οικονοµική κρίση και τη µείωση
της ανεργίας, ιδιαίτερα εκεί που πονάει όλη η περιφέρεια και ο
Νοµός Καβάλας. 

Πρέπει να ξεκινήσει άµεσα, κύριε Υπουργέ, ένας διάλογος µε
την τετραµελή επιτροπή που όρισαν τα είκοσι τέσσερα επιµελη-
τήρια, ώστε να υπάρχει µεταξύ Υπουργείου και επιµελητηρίων
µια διεξοδική ανάλυση και οριστική λύση του θέµατος. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Εµινίδη. 
Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φί-

λιππος Σαχινίδης να λάβει το λόγο για δευτερολογία. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε συνάδελφε, συγκρατώ από την πρωτολογία σας και
επικροτώ την άποψή σας ότι στις παρούσες συνθήκες αυτό το
οποίο έχει ανάγκη η χώρα είναι «να βάλουµε πάτο στο βαρέλι»
της ύφεσης, γιατί πραγµατικά ο µόνος αποτελεσµατικός τρόπος
για να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα της χώρας είναι να βγά-
λουµε τη χώρα από την ύφεση, να την επαναφέρουµε σε θετι-
κούς ρυθµούς ανάπτυξης, και ταυτόχρονα να πετύχουµε τον
περιορισµό των ελλειµµάτων. Αυτήν τη διπλή στόχευση –δηλαδή,
την επιστροφή της οικονοµίας σε θετικούς ρυθµούς και τη µεί-
ωση των ελλειµµάτων- υπηρετούµε καθηµερινά µέσα από το
έργο το οποίο προσπαθούµε να υλοποιήσουµε στο Υπουργείο
Οικονοµικών. 

Θέλω να σας πω ότι η πρόσφατη συµφωνία, αν κάτι πετυχαίνει
είναι να δίνει στην Ελλάδα τη δυνατότητα να αντιµετωπίσει το
πρόβληµα των χρηµατοδοτικών της αναγκών: Ένα πρόβληµα, το
οποίο ουσιαστικά οδήγησε σε αµφισβήτηση τη δυνατότητα της
Ελλάδας να βγει στις αγορές και ώθησε τα επιτόκια πάρα πολύ
ψηλά και συµπαρέσυρε βέβαια τη δυνατότητα των τραπεζών να
αντλούν κεφάλαια από τις αγορές σε ένα κόστος πάρα πολύ αυ-
ξηµένο. 

Άρα, στο βαθµό που αντιµετωπίζει το πρόβληµα η χώρα, πα-
ρέχεται ταυτόχρονα η δυνατότητα και στο ελληνικό τραπεζικό
σύστηµα να µπορεί να αντλεί κεφάλαια µε χαµηλότερο κόστος
και να διοχετεύει τα κεφάλαια αυτά προς την πραγµατική οικο-
νοµία. 

Θέλω όµως, µια και αναφερθήκατε στο ζήτηµα των δανείων
που έχουν ήδη ρυθµιστεί, να επαναλάβω αυτό που είπα στην
πρωτολογία µου και θέλω –σας παρακαλώ- να δώσετε ιδιαίτερη
προσοχή. 

Η δέσµευση που έχει αναλάβει η χώρα µας είναι, το 2011 οι
εγγυήσεις που θα δώσει το ελληνικό δηµόσιο να µην ξεφύγουν
του 1 δισεκατοµµυρίου ευρώ. Αυτήν τη στιγµή έχουµε χαρτογρα-
φήσει –µε βάση τα αιτήµατα που έχουν υποβληθεί από το Υπουρ-
γείο Αγροτικής Ανάπτυξης, από το Υπουργείο Ανάπτυξης, από
το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και από άλλα Υπουργεία που
έχουν υπό την εποπτεία τους οργανισµούς ή κλάδους της οικο-
νοµίας, τα οποία προσφεύγουν στο Υπουργείο Οικονοµικών για
εγγυήσεις- το µέγεθος των αναγκών. Έχουµε δε διαµορφώσει
και ένα απόθεµα, ώστε αν συµβεί κάτι σε κάποια περιοχή της
χώρας ή σε κάποιον κλάδο, να έχουµε τη δυνατότητα να δώ-
σουµε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. 

Αν εµείς ανταποκριθούµε σε αυτό που λέτε εσείς –το αίτηµα
όλων των επιχειρήσεων της βόρειας Ελλάδας, που ήδη έχουν
πάρει εγγυήσεις- το ποσό αυτό κατά πολύ ξεφεύγει του ορίου
του 1 δισεκατοµµυρίου, που έχει οριοθετηθεί για το 2011. Κανέ-
νας δεν θέλει να βλέπει µια επιχείρηση να κλείνει. Για κάθε µια
επιχείρηση, που κλείνει και θέσεις εργασίας καταργούνται αλλά
και η οικονοµία επιβαρύνεται τόσο από την απώλεια ασφαλιστι-
κών εισφορών όσο και από την απώλεια φορολογικών εσόδων.
Γι’ αυτό σας λέω ότι στόχος µας είναι να δώσουµε την ευκαιρία,
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µέσα από ένα χαµηλό τραπεζικό δανεισµό, να διοχετευθεί ρευ-
στότητα στην πραγµατική οικονοµία.

Και τι κάνουµε προς αυτήν την κατεύθυνση; Ήδη ο ίδιος επι-
καλεσθήκατε ορισµένες από τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης.
Θέλω όµως, να σας πω ότι σήµερα από το Γενικό Λογιστήριο
έφυγε ένα έγγραφο µε το οποίο το ελληνικό δηµόσιο εγγυάται
προς την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων δάνειο που θα δώσει
αυτή προς το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα και το οποίο θα κα-
τευθυνθεί προς µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Αυτό δεν είναι τίποτα
άλλο παρά µια ακόµα προσπάθεια της ελληνικής Κυβέρνησης να
εξασφαλίσει φτηνή χρηµατοδότηση για λογαριασµό µικροµε-
σαίων επιχειρήσεων από τα κεφάλαια της Ευρωπαϊκής Τράπεζας
Επενδύσεων, πάντοτε µε την εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Φί-

λιππο Σαχινίδη. 
Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 1097/19-7-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Ζώη,
προς τους Υπουργούς Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης και Οικονοµικών σχετικά µε τη µείωση του
αριθµού των µισθοδοτούµενων στο δηµόσιο τοµέα. 

Την ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας.

Παρακαλείται τώρα ο ερωτών συνάδελφος κ. Χρήστος Ζώης,
να λάβει το λόγο, για να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώ-
τησή του. 

Ορίστε, κύριε Ζώη.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, θέλω να συµφωνήσουµε όλοι σε κάτι, που

είναι εντελώς αυτονόητο. Οι κυβερνήσεις, ιδιαίτερα δε αυτές που
προκύπτουν από το ίδιο κόµµα, έχουν µια συνέχεια. Συνέχεια
αδιαµφισβήτητη, η οποία βεβαίως αµφισβητείται κατά καιρούς
από κάποια µέλη του Υπουργικού Συµβουλίου. Συνέχεια όµως,
την οποία ουδόλως αµφισβητεί ο ελληνικός λαός. 

Θέλω, για την ιστορία του πράγµατος, να καταθέσω και να µεί-
νει στα Πρακτικά, µε αφορµή τη συζήτηση αυτής της επίκαιρης
ερώτησης, ότι αυτή η ερώτηση έχει µια ιστορία. 

Ξέρετε, είχε προηγηθεί κατάθεση ερώτησης και αίτηµα κατά-
θεσης εγγράφων από το Δεκέµβριο του 2010, η οποία ουδέποτε
απαντήθηκε από την προηγούµενη ηγεσία του Υπουργείου Εσω-
τερικών, παρά τα επανειληµµένα διαβήµατα και παρά το γεγονός
ότι αφορούσε σ’ ένα µείζον θέµα, όπως είναι αυτό της µείωσης
των µισθοδοτούµενων στο δηµόσιο τοµέα από τον κρατικό κορ-
βανά και είχε προκύψει από τις δηλώσεις του τότε Υπουργού
Εσωτερικών κ. Ραγκούση, που αναφερόταν σ’ ένα νούµερο περί
τις διακόσιες χιλιάδες. 

Ουδέποτε πήραµε απάντηση. Χαίροµαι, λοιπόν, γιατί η νέα
ηγεσία του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης, µε άλλο
τρόπο αντιµετωπίζει αυτές τις πρωτοβουλίες των Βουλευτών και
προσέρχεται µε την προβλεπόµενη και δέουσα ταχύτητα να
απαντήσει στα ερωτήµατα που προκύπτουν, προφανώς από τις
νοµοθετικές τις πρωτοβουλίες.

Η ερώτησή µου έχει έρεισµα στο τέταρτο επικαιροποιηµένο
µνηµόνιο που αναφέρεται στη µείωση των απασχολούµενων στο
δηµόσιο τοµέα έως το 2015 κατά εκατόν πενήντα χιλιάδες–συµ-
βασιούχους, µερικώς απασχολούµενους, αλλά και µόνιµους- και
προβλέπεται ότι είτε µε τον κανόνα του ένα προς δέκα είτε µε
τον κανόνα του ένα προς πέντε έως το 2015 θα γίνει εφικτή η
µείωση ενός τέτοιου µεγέθους υπαλλήλων στο δηµόσιο τοµέα.

Το ερώτηµα είναι αν η Κυβέρνηση γνωρίζει, µε ακρίβεια µετά
από τόση συζήτηση που έχει γίνει για τον υπερτροφικό δηµόσιο
τοµέα –ακρίβεια, που προφανώς θα προκύπτει από διάφορες µε-
λέτες και σχεδιασµούς- τον ακριβή αριθµό κατά οµάδα-κατηγο-
ρία απασχολούµενων ή µισθοδοτούµενων –πείτε το, όπως
θέλετε, κύριε Υπουργέ- στο δηµόσιο τοµέα και επιπροσθέτως αν
είστε έτοιµοι να µας αφηγηθείτε πολύ σύντοµα µέσα στο Κοινο-
βούλιο τη διαδικασία, που εξάλλου προβλέπεται από το µεσο-
πρόθεσµο πρόγραµµα, µε την οποία θα προχωρήσετε στην
αντιµετώπιση του προβλήµατος του πλεονάζοντος προσωπικού,
όπως αυτό θα προκύψει από τις συγχωνεύσεις και τις καταργή-

σεις φορέων και επιχειρήσεων.
Ξέρετε ότι είναι µια δράση, την οποία πρέπει να έχετε περα-

τώσει έως τις 31 Ιουλίου. Βεβαίως, σήµερα έχουµε µόλις, 25 Ιου-
λίου, προφανώς όµως δεν θα περιµένετε έως την Παρασκευή για
να καταλήξετε στη δράση αυτή και να αναφερθείτε στα κριτήρια,
που προσδιορίζουν τον τρόπο, µε τον οποίο θα δράσετε και θα
αντιµετωπίσετε αυτό το ζήτηµα.

Αυτά προς το παρόν και αναµένοντας µε ενδιαφέρον την το-
ποθέτηση τού κυρίου Υπουργού, επανέρχοµαι κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Χρήστο Ζώη.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, να λάβει
το λόγο, προκειµένου να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια από τις βασικές υποχρεώ-
σεις του µεσοπρόθεσµου είναι η µείωση της δηµόσιας δαπάνης
για αποδοχές των απασχολούµενων στο δηµόσιο τοµέα. Η µεί-
ωση αυτή θα επέλθει κυρίως από τη δραστική µείωση του αριθ-
µού των προσλήψεων υπαλλήλων στο δηµόσιο τοµέα. Δηλαδή,
υπαλλήλων του δηµοσίου, των νοµικών προσώπων του δηµοσίου
δικαίου, των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των κρατι-
κών νοµικών προσώπων ιδιωτικού δικαίου, όπως προσδιορίζονται
στο άρθρο 1 παράγραφος 1 του ν. 3812/2009. Δραστική µείωση,
λοιπόν, του αριθµού των προσλήψεων.

Η διαδικασία προβλέπεται µε πολύ απλό τρόπο από το άρθρο
37 παράγραφος 2 του ν.3896/2011 και αφορά τόσο το τακτικό
προσωπικό, µόνιµο και αορίστου χρόνου, όσο και το λεγόµενο
έκτακτο προσωπικό: αυτό, δηλαδή, που εργάζεται µε σχέση ερ-
γασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου ή µε συµβάσεις µί-
σθωσης έργου. 

Τι λέµε πάρα πολύ απλά: Για το τακτικό προσωπικό εφαρµό-
ζεται ο κανόνας µία πρόσληψη για κάθε δέκα αποχωρήσεις για
το 2011 και µια πρόσληψη για κάθε πέντε αποχωρήσεις για τα
έτη 2012, 2013, 2014 και 2015. Οι αποχωρήσεις είναι αυτές που
έλαβαν χώρα την προηγούµενη χρονιά της χρονιάς, που γίνονται
οι προσλήψεις. 

Το 2010 είχαµε περίπου πενήντα τέσσερις χιλιάδες αποχωρή-
σεις τακτικού προσωπικού. Για δε τα επόµενα τέσσερα χρόνια
υπολογίζονται οι αποχωρήσεις σε είκοσι χιλιάδες περίπου κατ’
έτος. Άρα η συνολική µείωση του τακτικού προσωπικού έως το
2012, υπολογίζεται συνολικά σε εκατόν δώδεκα χιλιάδες υπαλ-
λήλους. 

Για το προσωπικό ορισµένου χρόνου και µε συµβάσεις έργων
εφαρµόζεται ο κανόνας τής κατά 50% µείωσής τους το 2011 σε
σχέση µε αυτούς που είχαµε το 2010 και κατά 10% για το 2012,
2013, 2014 και 2015. 

Το 2010 είχαµε περίπου πενήντα οκτώ χιλιάδες εγκρίσεις για
προσωπικό ορισµένου χρόνου. Με την εφαρµογή του κανόνα του
περιορισµού, που σας είπα, υπολογίζεται ότι έως το 2015, θα
έχουµε µείωση κατά τριάντα εννέα χιλιάδες πρόσωπα περίπου.
Θα σας καταθέσω και το σχετικό έγγραφο µε τους υπολογι-
σµούς της αρµόδιας Υπηρεσίας του Υπουργείου, τόσο για το τα-
κτικό προσωπικό, όσο και για τα έκτακτο προσωπικό.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συνολικά, λοιπόν, έως το 2015 θα έχει µειωθεί ο αριθµός των
απασχολούµενων στο δηµόσιο τοµέα περίπου κατά εκατόν πε-
νήντα µία χιλιάδες άτοµα, δηλαδή εκατόν δώδεκα χιλιάδες από
το τακτικό προσωπικό και τριάντα εννέα από το έκτακτο. Για τον
υπολογισµό αυτό δεν χρειάζεται να γίνει αυτό που ζητήσατε –
και πολύ λογικά το ζητήσατε- δηλαδή πόσοι εργάζονται αναλυ-
τικά ανά θέση, ανά υπηρεσία, ανά κλάδο κ.λπ.. Λέµε πάρα πολύ
απλά ότι θα βγαίνουν δέκα το 2011 θα προσλαµβάνεται ένας. Θα
φεύγουν πέντε τα επόµενα χρόνια, θα προσλαµβάνεται ένας. Θα
φεύγουν δέκα, θα προσλαµβάνονται δύο.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε λίγο χρόνο, γιατί
είναι µεγάλη και σοβαρή η ερώτηση και θέλω να αναφέρω και τα
υπόλοιπα στοιχεία και θα µου περικόψετε το χρόνο µου από τη
δευτερολογία.

Παράλληλα, εξελίσσεται το πρόγραµµα εξυγιάνσεων, καταρ-
γήσεων ή συγχωνεύσεων δηµοσίων επιχειρήσεων και οργανι-
σµών που είχαν τη µορφή είτε υπηρεσιών είτε νοµικών
προσώπων δηµοσίου διακαίου είτε ανωνύµων εταιρειών του ευ-
ρύτερου δηµόσιου τοµέα. Μέχρι στιγµής, το πρόγραµµα εφαρ-
µόστηκε για τον ΟΣΕ, για τον ΟΑΣΑ, την ΑΓΡΟΓΗ, την ΙΧΘΥΚΑ,
τη ΔΕΠΟΣ και την Εταιρεία Διανοµής Αερίου.

Ακολουθεί ένα νέο κύµα, που αφορά είκοσι εννέα επιχειρήσεις
και οργανισµούς µε νοµοθετική ρύθµιση που είναι έτοιµη και πι-
θανόν να ενσωµατωθεί στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονο-
µικών, που συζητείται αυτές τις ηµέρες στην αρµόδια επιτροπή
της Βουλής. Μεγάλο βαθµό ωριµότητας έχει και το επόµενο
κύµα, που περιλαµβάνει έντεκα οργανισµούς και επιχειρήσεις.

Τις σχετικές αποφάσεις για τις συγχωνεύσεις ή καταργήσεις
λαµβάνει η γνωµοδοτική διυπουργική επιτροπή, που είναι αρµό-
δια για τη σύσταση, κατάργηση, αναδιάρθρωση και µετατροπή
υπηρεσιών, συµβουλίων, επιτροπών και φορέων του Δηµόσιου
Τοµέα. Στην επιτροπή αυτή συµµετέχουν ο Αντιπρόεδρος της
Κυβέρνησης και οι Υπουργοί Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης και Οικονοµικών, καθώς και ο Γε-
νικός Γραµµατέας της Κυβέρνησης. 

Το τυχόν πλεονάζον προσωπικό των φορέων υποδοχής θα
προσδιοριστεί από σχετική µελέτη του φορέα υποδοχής, εκτός
εάν ο νόµος προβλέπει διαφορετικά. Αυτό το πλεονάζον προσω-
πικό θα καταταχθεί σε χωριστούς πίνακες ανά νοµικό πρόσωπο.
Η κατάταξη θα γίνεται από το ΑΣΕΠ µε αντικειµενικά και αξιο-
κρατικά κριτήρια, όπως τυπικά προσόντα, εµπειρία, οικογενειακή
κατάσταση, ηλικία, προϋπηρεσία, ειδικές γνώσεις κ.λπ., τα οποία
θα καθοριστούν µε προεδρικό διάταγµα. Η σύνταξη αυτού του
προεδρικού διατάγµατος φιλοδοξούµε να ολοκληρωθεί εντός
του Ιουλίου. Για το σκοπό αυτό, συνέστησα οµάδα εργασίας µε
εκπροσώπους του Υπουργείου και του ΑΣΕΠ και καταθέτω στα
Πρακτικά τη σχετική απόφασή µου.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας, κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η σειρά κατάταξης έχει σηµασία, διότι ένα µέρος από αυτό το
πλεονάζον προσωπικό θα έχει προβάδισµα στις προσλήψεις τα-
κτικού προσωπικού σε φορείς του δηµοσίου, ένα άλλο µέρος θα
έχει προβάδισµα σε προσλήψεις ορισµένου χρόνου σε φορείς
του δηµοσίου, ένα άλλο µέρος σε προγράµµατα µερικής απα-
σχόλησης και ένα άλλο µέρος, τέλος ενδέχεται να περιληφθεί
και σε προγράµµατα εθελουσίας εξόδου.

Αυτός είναι ο σχεδιασµός µας σε γενικές γραµµές, κύριε συ-
νάδελφε και αν χρειαστεί µε τη δευτερολογία µου θα σας ενη-
µερώσω περισσότερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης, κ. Κωνσταντίνο Ρόβλια.

Παρακαλείται ο κ. Χρήστος Ζώης, να λάβει το λόγο για δευτε-
ρολογία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να ευχαριστήσω τον κύριο Υπουργό, για την προσπάθεια

να απαντήσει στην ερώτησή µου.
Επιτρέψτε µου, όµως, κύριε Υπουργέ, να επισηµάνω ότι αν και

βρήκατε καλή και σωστή τη διατύπωσή µου, γιατί σας ζητώ κατά
κατηγορία εργαζοµένων στο δηµόσιο να µου πείτε πόσες απο-
χωρήσεις θα έχουµε, δεν απαντήσατε. Πιστεύω ότι αυτό δεν το
κάνατε, γιατί θέλατε να αποφύγετε να απαντήσετε, αλλά προφα-
νώς γιατί δεν έχετε κάτι στα χέρια σας. Όµως, θα πρέπει να κα-
τανοήσουµε ότι έχει ιδιαίτερη αξία να γνωρίζουµε πόσοι ακριβώς
µόνιµοι υπάλληλοι είναι αυτοί που αποχωρούν, πόσοι ακριβώς
είναι οι συµβασιούχοι τους οποίους δεν θα επαναπροσλάβουµε,

εάν θα µειωθεί εν πάση περιπτώσει το ποσοστό των συµβασιού-
χων, αλλά και για όλες τις άλλες κατηγορίες των εργαζοµένων,
γιατί από εκεί µπορούµε να εξάγουµε συµπεράσµατα για τη γε-
νικότερη στάση της Κυβερνήσεως και τις προθέσεις της πολιτι-
κής ηγεσίας να αντιµετωπίσει µία σειρά ζητηµάτων που άπτονται
της παροχής κοινωνικών υπηρεσιών και προάσπισης, υπηρέτη-
σης, εάν θέλετε, δηµοσίων αγαθών.

Δεν είναι τυχαίο, λοιπόν, που ζητούµε έναν αναλυτικό πίνακα
κατά κατηγορία εργαζοµένων, οι οποίοι θα αποχωρήσουν µε τον
έναν ή τον άλλον τρόπο έως το 2015. Εγώ θέλω να παρακαλέσω,
αναγνωρίζοντας ότι είστε νέα ηγεσία στο Υπουργείο και επειδή
υποθέτω -γιατί και εσείς αποφύγατε να τοποθετηθείτε και
ορθώς- ότι δεν βρήκατε τίποτα έτοιµο, για να µπορέσετε να έρ-
θετε στη Βουλή, βάζοντας και εσείς τη δική σας «πινελιά», ως
νέα ηγεσία του Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης, να µου
δώσετε αναλυτικότερα στοιχεία. Εξάλλου, εάν υπήρχε κάτι
έτοιµο, θα είχε απαντήσει η προηγούµενη ηγεσία και δεν θα
άφηνε σε εκκρεµότητα έξι µήνες µία ερώτηση, την οποία επανέ-
φερα µε κάθε αφορµή. 

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ερώτηµα, εσείς διηγηθήκατε µε
ποιον τρόπο θα προχωρήσετε, αλλά φοβάµαι ότι δεν µου απαν-
τήσατε. Δεν µου αφηγηθήκατε -όπως σας ζήτησα χαρακτηρι-
στικά να κάνετε- τα κριτήρια µε τα οποία θα προσδιοριστεί το
πλεονάζον προσωπικό. Είναι δύο διαφορετικά πράγµατα. Και
αυτό έχει πάλι τη σηµασία του, γιατί αντιλαµβάνεστε ότι θα πρέ-
πει να απαντήσουµε σε όσους προσπαθούν να δηµιουργήσουν
σκιές ή να αξιοποιήσουν, εάν θέλετε, αυτήν τη διαδικασία, η
οποία προβλέπεται και από το µεσοπρόθεσµο, για να εντοπίσουν
ή να ανακαλύψουν δικαίως ή αδίκως νέες εστίες συναλλαγής του
κράτους µε τους πολίτες και ανάδειξη νέων πελατειακών σχέ-
σεων. Έχει σηµασία, λοιπόν, να γνωρίζουµε τα κριτήρια τα οποία
θα συγκροτήσουν την έννοια του πλεονάζοντος προσωπικού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Βεβαίως, υπάρχει µία αναφορά στον ίδιο το νόµο. Λέει: «Θα

προσδιοριστεί το πλεονάζον προσωπικό σύµφωνα µε µέτρα πλε-
ονάζουσας παραγωγής ή σε σύγκριση µε παρόµοιες επιχειρή-
σεις στην Ευρώπη». Αυτό, όµως, προϋποθέτει ότι έχει γίνει και
πάλι µία δουλειά από το Υπουργείο σας, για να τηρήσετε το
γράµµα του νόµου, όχι για να πάρετε νέες πρωτοβουλίες, ξεκρέ-
µαστες, που δεν έχουν έρεισµα πουθενά. Προϋποθέτει ότι θα
έχετε µελετήσει το τι ισχύει στην Ευρώπη, θα έχετε τον πίνακα
αντίστοιχων ή παρόµοιων επιχειρήσεων και θα είστε έτοιµοι να
τα παραθέσετε αυτά στη Βουλή και να υπερασπιστείτε τις δικές
σας πρωτοβουλίες και δράσεις.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, ευχαριστώντας σας γιατί σπεύσατε να
τοποθετηθείτε και αναγνωρίζοντάς σας ότι κινείστε σε ένα περι-
βάλλον, το οποίο δεν είχε προετοιµαστεί και δεν µπορούσε να
σας βοηθήσει για τίποτα, σας λέω ότι θα επανέλθω για το ίδιο
θέµα πολύ σύντοµα, γιατί εξάλλου και σε πολύ σύντοµο χρονικό
διάστηµα θα κληθούµε να τοποθετηθούµε αναλόγως του τρόπου
µε τον οποίο θα διαχειριστείτε αυτές τις προκλήσεις, όπως ορί-
ζονται και από το µεσοπρόθεσµο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χρήστο Ζώη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και

Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Κωνσταντίνος Ρόβλιας να λάβει
το λόγο, για να δευτερολογήσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως σας είπα, το πλεονάζον προσωπικό
θα προκύψει από µελέτες που θα κάνουν οι φορείς υποδοχής.
Αντιλαµβάνεστε ότι διαφορετικές µπορεί να είναι οι ανάγκες, οι
συνθήκες, οι καταστάσεις, τα δεδοµένα και το πλήθος του προ-
σωπικού ανά φορέα υποδοχής. Μπορεί σε κάποιο φορέα να µη
χρειάζεται τίποτα, µπορεί σε κάποιον άλλον πραγµατικά να
έχουµε ένα µεγάλο αριθµό πλεονάζοντος προσωπικού. Άρα δεν
είναι κάτι το οποίο εγώ µπορώ να σας το απαντήσω τώρα.
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Από εκεί και πέρα, αυτό το πλεονάζον προσωπικό που θα προ-
κύψει θα µπει σε πίνακες από το ΑΣΕΠ µε βάση το προεδρικό
διάταγµα, που, όπως σας είπα, θα εκδοθεί. Το ένα είναι αυτό.

Το δεύτερο, στο οποίο αναφερθήκατε για δεύτερη φορά, είναι
το τι θα γίνει ανά υπηρεσία, ανά κλάδο κ.λπ.. 

Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου να σας πω ότι αυτό δεν το βλέπω
στην ερώτησή σας. Όµως, και να υπήρχε στην ερώτηση, θα σας
πω ότι δεν είναι κάτι που µπορεί να απαντηθεί αυτή τη στιγµή.
Γιατί δεν µπορεί να απαντηθεί αυτήν τη στιγµή; Διότι δεν ξέρουµε
από ποιους κλάδους θα έχουµε τις αποχωρήσεις, ώστε να σας
πω σε ποιους κλάδους θα γίνουν οι προσλήψεις. Οι αποχωρήσεις
για το 2011 είναι σε εξέλιξη. Θα τις ξέρουµε στο τέλος του 2011.
Αυτό, όµως, το οποίο ξέρουµε είναι ότι για κάθε δέκα αποχωρή-
σεις θα έχουµε µία πρόσληψη φέτος, ενώ για κάθε πέντε απο-
χωρήσεις θα έχουµε µία πρόσληψη τα επόµενα τέσσερα χρόνια.

Ήθελα να σας πω ότι ήδη έχουµε καρπούς αυτών των προ-
σπαθειών. Δηλαδή, το 2010 µειώσαµε περίπου κατά τριάντα χι-
λιάδες άτοµα το τακτικό προσωπικό και οι συµβασιούχοι που
παραλάβαµε το 2009 και ήταν εκατόν τρεις χιλιάδες, το 2010
ήταν πενήντα οκτώ χιλιάδες και φέτος θα πάνε στις είκοσι εννέα
χιλιάδες. Αυτό είναι το ζητούµενο, το πώς θα µειώσουµε έναν
υπερβολικά διογκωµένο δηµόσιο τοµέα από κάθε άποψη και από
άποψη προσωπικού.

Τα λέω αυτά, χωρίς να θέλω να κάνω αντιπολίτευση στην Αν-
τιπολίτευση και χωρίς να θέλω να αναφερθώ στην εποχή που
ήσασταν εσείς στο Υπουργείο Εσωτερικών. Όµως, υπάρχουν και
αυτά τα στοιχεία, κύριε Ζώη, και τα ξέρετε. Είναι στοιχεία τα
οποία δείχνουν ότι εκείνη την πενταετία είχαµε µία συνεχή διόγ-
κωση του δηµόσιου τοµέα και τώρα κάνουµε µία τεράστια προ-
σπάθεια αυτή την κατάσταση να την περιορίσουµε, να την
εξορθολογήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρ-
νησης κ. Κωνσταντίνο Ρόβλια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου
καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Για τη λειτουρ-
γία Ενεργειακών Αγορών Ηλεκτρισµού και Φυσικού Αερίου για
Έρευνα, Παραγωγή και δίκτυα µεταφοράς Υδρογονανθράκων
και άλλες ρυθµίσεις». 

Επόµενη ερώτηση είναι η τρίτη µε αριθµό 1109/19-7-2011 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου προς τον Υπουργό Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων προστασίας του Πηνειού ποταµού.

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής κ. Αντώνιος Σκυλλάκος να
λάβει το λόγο, προκειµένου να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
του. 

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Την ανάγκη να καταθέσουµε ξανά
µία ερώτηση για τη µόλυνση του Πηνειού την είδαµε, όταν εκ-
βράστηκαν χιλιάδες ψάρια νεκρά πριν από λιγότερο από ένα
µήνα στην περιοχή Φαρκαδόνας του Νοµού Τρικάλων. Τέτοια
φαινόµενα έχουν επανειληµµένα συµβεί σε όλη τη διαδροµή του
Πηνειού ποταµού και ιδιαίτερα προς το Νοµό Λάρισας, ξέχωρα
από µία σειρά από άλλα φαινόµενα για τα οποία οι διάφορες ορ-
γανώσεις και πολιτικές δυνάµεις τοπικά διαµαρτύρονται επί δε-
καετίες για µία κατάσταση που συνεχώς χειροτερεύει. 

Υπάρχουν ευθύνες όλων των κυβερνήσεων. Υπάρχουν πιθα-
νώς ευθύνες και από τις νοµαρχίες και τους δήµους, που ίσως
κάτι θα µπορούσαν να κάνουν και δεν έκαναν αυτό που έπρεπε. 

Το ερώτηµα, όµως, είναι τι κάνει η σηµερινή Κυβέρνηση. Εγώ
απλώς θα θέσω ορισµένα ζητήµατα. Όποιος διαβάσει τα κείµενα
της κ. Καραβασίλη, της Ειδικής Γραµµατέως του Υπουργείου
σας, σε δύο πρόσφατες συζητήσεις στη Βουλή θα δει ότι θέτουν
τα εξής ζητήµατα.

Πρώτον, είναι αναχρονιστικές οι διατάξεις, όσον αφορά ποιοι

όροι περιβαλλοντικοί χρειάζονται για να εξασφαλίζεται καθαρό
νερό στα ποτάµια και ότι πρέπει να αλλάξουν. 

Δεύτερον, η κοινή υπουργική απόφαση που αφορά τον Πηνειό
–να µην πω τη λέξη «απαράδεκτη»- είναι και αυτή αναχρονιστική.
Θα έπρεπε να είναι πολύ πιο αυστηρή. 

Τρίτον, στη Θεσσαλία από τις βιοµηχανίες που ρυπαίνουν -από
αυτές που υπάρχουν- οι είκοσι δύο ξεκίνησαν τη λειτουργία τους
και από το ξεκίνηµα µέχρι τώρα λειτουργούν χωρίς περιβαλλον-
τική άδεια. Και αυτό είναι το 22%. Ξεχωριστά είναι εκείνες οι βιο-
µηχανίες, οι οποίες είχαν περιβαλλοντική άδεια όταν ιδρύθηκαν
και πληρούσαν τους όρους. Στην πράξη όµως, τους αθετούν και
δεν τους εφαρµόζουν κατά την πορεία της λειτουργίας τους. 

Η παρακολούθηση δεν µπορεί να προχωρήσει γιατί υπάρχουν
έξι επιθεωρητές για όλη τη βόρεια Ελλάδα και τη Θεσσαλία και
δεν µπορούν να προλάβουν τίποτα. Έχουν κάνει τα τελευταία
χρόνια τριάντα ελέγχους σε τριάντα επιχειρήσεις -δεν νοµίζω ότι
είναι όλες στη δικιά σας θητεία, πρέπει να είναι και από τις προ-
ηγούµενες θητείες- οι οποίοι δεν λύνουν το ζήτηµα. Δεν γίνονται
έλεγχοι δηλαδή. Για να πάρουν απαντήσεις για την ανάλυση του
νερού από το Γενικό Χηµείο του Κράτους περνάει πάνω από χρό-
νος, το οποίο Γενικό Χηµείο του Κράτους ή θα έπρεπε να ανα-
πτυχθεί είτε να ιδρυθούν ειδικά παραρτήµατα για τον έλεγχο της
ρύπανσης του περιβάλλοντος και ίσως µε τοπικό χαρακτήρα.
Όλα αυτά τα έχει πει το Υπουργείο σας και τα έχει αναλύσει σε
σχετικές συζητήσεις στη Βουλή. Επιπλέον, όσον αφορά τα πρό-
στιµα, ή είναι µικρά ή χαρίζονται ή προσφεύγουν στα δικαστήρια
και µετά από δεκαετίες δεν ξέρουµε τι θα πληρωθεί. 

Εδώ τώρα, βάζω και τις δικές µου τοποθετήσεις: Γιατί δεν αλ-
λάζουν όλα αυτά; Τι κάνατε πάνω σε αυτά που λέει η Ειδική
Γραµµατέας σας τον ενάµιση χρόνο που είστε στο Υπουργείο. Τι
κάνατε για να αντιµετωπίσετε σοβαρά το ζήτηµα; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δεύτερο θέµα, θα αυξάνονται τα προβλήµατα, εάν δεν γίνει

εκτροπή του Αχελώου. Αν περιµένουµε το Σχέδιο Διαχείρισης
Των Υδάτων το 2012 και µάλιστα µε τη λογική που αρχίζουµε να
βάζουµε τους αγρότες να πληρώνουν πανάκριβα το νερό, ότι
είναι εµπόρευµα και δεν είναι αγαθό, µε αυτήν τη λογική ούτε
εκτροπή θα γίνει ούτε αντιµετώπιση των προβληµάτων που σας
ανέφερα πριν θα γίνει. 

Θα ήθελα να τα σχολιάσετε όλα αυτά και να µας πείτε τι κά-
νατε και τι πρόκειται να κάνετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Σκυλλάκο.

Κύριε Υπουργέ, µου κάνει εντύπωση. Δεν έχουµε µετρήσεις
µε στάνταρντς σταθερά -αναφέροµαι στις δύο πρώτες υποερω-
τήσεις του κ. Σκυλλάκου- ή έχουµε µια ελαστικότητα η οποία εν
τέλει ισοδυναµεί να µην έχουµε στάνταρντς, να µην έχουµε στα-
θερά επίπεδα;

Θα επιφυλαχθείτε να απαντήσετε, αλλά θα ήθελα να κάνω
αυτήν την υπογράµµιση. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Μπορώ να ξεκινήσω, κύριε Πρό-
εδρε, την απάντησή µου από τη δική σας ερώτηση, γιατί είναι
πολύ σηµαντικό αυτό που ρωτάτε. 

Στα ζητήµατα των περιβαλλοντικών ελέγχων έχουµε δύο βα-
σικά προβλήµατα: Το πρώτο είναι –όπως ορθά είπε ο συνάδελ-
φος κ. Σκυλλάκος- ότι έχουµε πολύ λίγο κόσµο να κάνει
επιθεωρήσεις. Γιατί όπως αντιλαµβάνεστε στο Σώµα Επιθεωρη-
τών Περιβάλλοντος του Υπουργείου η επιλογή γίνεται µε αυστη-
ρότατα κριτήρια και γι’ αυτό δεν είναι τόσο εύκολο και να
εξευρεθούν οι άνθρωποι, αλλά και να βρεθούν κίνητρα προκει-
µένου να έρθουν. 

Το δεύτερο πρόβληµά µας είναι η ασάφεια αναφορικά µε τις
παραµέτρους και τα κριτήρια µε βάση τα οποία θα υπάρξει κατά
το ξεπέρασµα του ορίου τους η αντίστοιχη επιβολή προστίµου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Έχετε τώρα το λόγο, κύριε Μανιάτη, προκειµένου να απαντή-
σετε στον ερωτώντα συνάδελφο κ. Σκυλλάκο.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ουσιαστικά, κύριε Πρόεδρε, µου
χαρίσατε ένα λεπτό και σας ευχαριστώ πολύ για την προσφορά.

Να συνεχίσω όµως, διότι πραγµατικά υπάρχει ένα µεγάλο
θέµα. Θα µου επιτρέψετε να επικεντρωθώ πρώτα στο πρώτο ζή-
τηµα, στο πού βρισκόµαστε σήµερα. Θα σας περιγράψω αυτά
που οι υπηρεσίες µού έδωσαν, κύριε συνάδελφε.

Ο Πηνειός δέχεται πιέσεις και από το Νοµό Τρικάλων και από
το Νοµό Καρδίτσας και από το Νοµό Λάρισας. Το µεγαλύτερο
πρόβληµά του είναι η µεγάλη µείωση παροχής του -ιδιαίτερα
κατά τους θερινούς µήνες- που φτάνει µέχρι και το σηµείο να
µην έχουµε καθόλου παροχή, µε αποτέλεσµα η µικρή ροή να
φέρνει πολύ µεγαλύτερη επιβάρυνση. 

Η οικολογική κατάσταση κατά µήκος του Πηνειού εναλλάσσε-
ται –και παρακαλώ προσέξτε, είναι όπως ακριβώς µου το έχουν
δώσει- από µέτρια σε ελλιπή, µε τµήµα αυτού κατάντη της πόλης
της Λάρισας και µέχρι τη συµβολή του µε τον Τιταρήσιο ποταµό
σε κακή κατάσταση, ενώ χαρακτηρίστηκε ότι βρίσκεται στο µε-
γαλύτερο µήκος του σε κίνδυνο µη εκπλήρωσης του περιβαλλον-
τικού στόχου της γνωστής οδηγίας για τα νερά υποχρεωτικά για
καλή οικολογική κατάσταση. Τµήµα του ποταµού κοντά στις
πηγές του δεν είναι σε κίνδυνο µη εκπλήρωσης του περιβαλλον-
τικού στόχου της ίδιας οδηγίας, επειδή απλώς τυχαίνει να είναι
κοντά στις πηγές και δεν έχουν προλάβει οι ανθρώπινες δραστη-
ριότητες να υποβαθµίσουν το νερό. Ο ποταµός στην ευρύτερη
περιοχή των Τρικάλων και η δυτική κοίτη Τρικάλων χαρακτηρί-
στηκαν ότι βρίσκονται σε ελλιπή οικολογική κατάσταση. Αυτό
είναι που υπάρχει σήµερα. 

Ποιοι έλεγχοι έχουν γίνει και ποια πρόστιµα έχουν επιβληθεί;
Μέχρι τώρα έχουν γίνει είκοσι πέντε έλεγχοι τα τελευταία χρόνια
σε είκοσι δύο δραστηριότητες που είναι εγκατεστηµένες και λει-
τουργούν στην υδρολογική λεκάνη του ποταµού κυρίως στο
Νοµό Λάρισας και στο Νοµό Τρικάλων. Από τις είκοσι δύο αυτές
δραστηριότητες, στις δεκαεννέα διαπιστώθηκαν παραβάσεις της
περιβαλλοντικής νοµοθεσίας και των εγκεκριµένων περιβαλλον-
τικών όρων. Για δεκαεπτά από αυτές συντάχθηκαν πράξεις βε-
βαίωσης παράβασης και στάλθηκαν όλα τα στοιχεία στον
αρµόδιο εισαγγελέα. Επιπλέον, επιβλήθηκαν πρόστιµα. Το κακό
είναι ότι ενώ οι εισηγήσεις για τα πρόστιµα ήταν κοντά στο ανώ-
τατο όριο, αυτά που τελικά επιβλήθηκαν ήταν περίπου στο 60%
ή στο 70% των προστίµων. 

Συνολικά – και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου και για το
συµβάν µε τα ψάρια- από το σύνολο των παραβάσεων που βε-
βαιώθηκαν οι περισσότερες αφορούν έλλειψη αδειών διάθεσης
υγρών αποβλήτων και διαχείρισης στερεών αποβλήτων που στην
πλειοψηφία τους ελέγχονται και εκδίδονται από τις νοµαρχιακές
υπηρεσίες και ουσιαστικά σήµερα από την περιφέρεια. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό τον κ. Μανιάτη.
Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος ο κ. Σκυλλάκος για τη δευ-

τερολογία του.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα σχολιάσω και θα επιµείνω σε ορισµένα που είπε ο κύριος

Υφυπουργός. Δεν απάντησε, όµως, και σε αρκετά άλλα. 
Κατ’αρχάς, τι θα κάνετε µε τους επιθεωρητές; Είναι οκτώ για

τη µισή Ελλάδα, τη Μακεδονία και τη Θεσσαλία. Άκουγα πριν από
λίγο τον Υπουργό να λέει ότι θα προσλαµβάνεται ένας για δέκα
που θα φεύγουν. Επειδή είναι δύσκολο να είναι αξιόλογοι επι-
στήµονες δεν µπορούµε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα; Αν
είναι δυνατόν! Εδώ φεύγει επιστηµονικό προσωπικό στο εξωτε-
ρικό για να βρει δουλειά. Θέλουµε µια δέσµευση ότι θα κάνετε
αυτό το πράγµα το συγκεκριµένο σαν Υπουργείο, όχι µόνο για
τη Θεσσαλία αλλά γενικότερα χρειάζονται επιθεωρητές. 

Δεύτερον, έχουµε µικρή ροή το καλοκαίρι. Γενικά ξέρουµε ότι
όταν υπάρχει αρκετό νερό, δεν εξασφαλίζεται µόνο ο υπόγειος
ορίζοντας αλλά και τα επιφανειακά ύδατα. Για να το πω αλλιώς,
αραιώνεται η µόλυνση. Αυτός είναι ένας από τους λόγους που
επιµένουµε για τον Αχελώο και τον έχετε βάλει σε αµφισβήτηση
το Υπουργείο σας ιδιαίτερα και γενικότερα η Κυβέρνηση µε την
προηγούµενη ηγεσία. Θέλω να το τονίσω αυτό. 

Κατάλαβα ότι δεν υπάρχουν στάνταρντς. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Υπάρχουν.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Υπάρχουν.
Έρχεται η ειδική γραµµατέας σας και λέει ότι αυτά είναι ανα-

χρονιστικά, δηλαδή έχουµε αναχρονιστικές διατάξεις για τα πε-
ριβαλλοντικά. Η κοινή υπουργική απόφαση που αφορά τον
Πηνειό δεν είναι επαρκής. Θα έπρεπε να είναι πιο αυστηρή για
να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα στο ποτάµι. Δεν µας απαντήσατε
σε αυτό. Αυτά τα λέει η κ. Καραβασίλη. 

Δεύτερον, υπάρχουν εταιρείες από τους ελέγχους, οι οποίες
από της ιδρύσεώς τους δεν έχουν άδεια περιβαλλοντολογική. Τι
µέτρα πήρατε; Μόνο τα πρόστιµα; Δεν ξέρω ποιος φταίει; Δεν
έχω καταλάβει αν φταίει ο εκτελεστής των προστίµων, δηλαδή ο
δήµος ή το Υπουργείο σας. Δεν έχω καταλάβει ποιος πρέπει να
πληρώσει, να ελέγξει το πρόστιµο και να το επιβάλει. Πρέπει να
φτάσετε µέχρι και στο κλείσιµο κάποιας επιχείρησης. Και, βε-
βαίως, έκλεισε επιχείρηση στη Λάρισα γιατί µόλυνε το περιβάλ-
λον κοντά στη Λάρισα. Αυτό δεν έχει σχέση µε τον Πηνειό. Αυτό
έγινε επί υπουργίας της προηγούµενης ηγεσίας σας. Πώς θα ξο-
δέψουν πέντε δεκάρες για να πάρουν µέτρα προστασίας του Πη-
νειού οι επιχειρήσεις; Γιατί δεν είµαστε αυστηροί σε αυτά τα
ζητήµατα; 

Πείτε µας και δυο κουβέντες για το τι γίνεται µε αυτό το σχέδιο
υδάτινων πόρων Θεσσαλίας το 2012. Εκεί θα έχουµε και το πόσο
θα κοστίζει η διαχείριση; 

Δηλαδή, πόσο θα πληρώνουν το νερό οι αγρότες; Είναι και ο
Υπουργός Γεωργίας εδώ. Αν είναι να επιβάλλουµε αυξήσεις για
κάθε έργο στους αγρότες, τελείωσε που τελείωσε η αγροτική οι-
κονοµία, θα είναι η χαριστική βολή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Σκυλλάκο.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός κ. Μανιάτης να λάβει το λόγο για
να δευτερολογήσει. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ.

Πρώτα απ’ όλα να ξεκαθαρίσουµε ότι το Σώµα Επιθεωρητών
Περιβάλλοντος και νοµίζω όλα τα κεντρικά Σώµατα Επιθεωρητών
που έχουµε σε επίπεδο κεντρικής διοίκησης, δεν πρέπει να τα
εκλαµβάνουµε ως τα µοναδικά σώµατα, τα οποία θα διενεργούν
ελέγχους και επιθεωρήσεις. Να σας πω πολύ απλά ότι όφειλαν
οι τέως νοµαρχίες, άρα, οφείλουν σήµερα οι νυν εκλεγµένες πε-
ριφέρειες, να έχουν συνεργεία ελέγχου της ποιότητας νερού,
της ποιότητας της ατµόσφαιρας κ.ο.κ..

Προσέξτε, γιατί σας το λέω αυτό. Σας το λέω, διότι εάν δηµι-
ουργηθεί η αίσθηση ότι οι έλεγχοι θα γίνονται µόνο από το κεν-
τρικό κράτος, µόνο από την Αθήνα, και οι τοπικές αποκεντρω-
µένες υπηρεσίες «καθίσουν στ’ αβγά τους», τότε, κύριε συνά-
δελφε, δεν µας φθάνουν ούτε χίλιοι επιθεωρητές. 

Άρα µήνυµα πρώτο: Οι εκλεγµένες περιφέρειες οφείλουν να
κάνουν τη δουλειά τους, να βγάζουν συνεχώς συνεργεία ελέγχου
της ποιότητας των υδάτων. 

Παρατήρηση δεύτερη, αναφορικά µε τα πρόστιµα: Ναι, έχετε
δίκιο, υπάρχει πρόβληµα µε την είσπραξη προστίµων, κάθε εί-
δους προστίµου. Διότι όλα αυτά πηγαίνουν ως δηµόσια έσοδα
στις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες. Υπάρχει µία διαδικασία,
το αντιµετωπίζουµε σε όλους τους τοµείς, αλλά είναι ένα ζήτηµα,
το οποίο ξεπερνά το Υπουργείο και έχει να κάνει µε ορισµένους
κώδικες είσπραξης δηµοσίων εσόδων και µακάρι να τους κά-
νουµε και αυστηρότερους, διότι, είτε πρόκειται για παράβαση
περιβαλλοντική είτε πρόκειται για παράβαση –για παράδειγµα
λαθρεµπορίας καυσίµων- είτε άλλα ζητήµατα µεταλλεία, λατο-
µεία κ.ο.κ., που τα έχουµε στην αρµοδιότητά µας, θα θέλαµε να
είναι αυστηρότερες οι ποινές και πολύ πιο υψηλό το ποσοστό
προείσπραξης προστίµου, πριν προσφύγει ο άλλος στα δικαστή-
ρια.

Τώρα, να σας πω για το συµβάν στον Πηνειό. Πραγµατικά, πριν
από λίγες εβδοµάδες είχαµε νεκρά ψάρια στον ποταµό και η Πε-
ριφέρεια Θεσσαλίας µε έγγραφο του αρµόδιου Αντινοµάρχη Τρι-
κάλων που µας απέστειλε, µας ενηµέρωσε ότι έγιναν έλεγχοι,
πάρθηκαν δείγµατα από τα νεκρά ψάρια, εστάλησαν τα δείγµατα
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στο Εργαστήριο Δηµόσιας Υγείας της Θεσσαλίας, αλλά από τον
έλεγχο διαπιστώθηκε ότι οι θάνατοι αυτοί δεν οφείλονταν σε ρύ-
πανση του ποταµού, αλλά σε κάποιους άλλους λόγους που µάλ-
λον προκάλεσαν έλλειψη οξυγόνου. 

Όµως αυτό δεν σηµαίνει ότι ο Πηνειός δεν είναι µολυσµένος.
Ο Πηνειός είναι µολυσµένος και µία από τις βασικές αιτίες ρύ-
πανσής του, είναι ο βιολογικός καθαρισµός του Δήµου Τρικ-
καίων. Και για το λόγο αυτό, στο Δήµο Τρικκαίων έχουν επιβληθεί
πρόστιµα. 

Επίσης, να σας πω, ότι σύµφωνα µε τα στοιχεία που µας
έδωσε η αποκεντρωµένη διοίκηση Θεσσαλίας και Στερεάς Ελλά-
δας, κατά µήκος της ροής του ποταµού, υπάρχουν είκοσι πέντε
σηµεία δειγµατοληψίας, µε στόχο να κάνουν χηµικές και µικρο-
βιολογικές αναλύσεις και αυτά τα στοιχεία των αναλύσεων στέλ-
νονται στις κεντρικές υπηρεσίες του Υπουργείου.

Τι κάνουµε τώρα αναφορικά µε τα σχέδια διαχείρισης. Γνωρί-
ζετε πολύ καλά ότι µε έναν προϋπολογισµό 2,5 εκατοµµυρίων
ευρώ, έχουν ανατεθεί τα διαχειριστικά σχέδια για τις Περιφέ-
ρειες Θεσσαλίας, Ηπείρου και Δυτικής Στερεάς Ελλάδας. Μέσα
σε αυτήν τη µελέτη θα εµπεριέχεται και το σχέδιο διαχείρισης
του Πηνειού ποταµού. Περιµένουµε να έχει παραδοθεί η µελέτη,
να έχει τελειώσει και η διαβούλευση, άρα να έχουµε σχέδιο δια-
χείρισης του Πηνειού περίπου το Μάρτιο του ’12. Ουσιαστικά,
λοιπόν, το Μάρτιο του ’12 θα έχουµε ένα πλήρες σχέδιο διαχεί-
ρισης.

Τώρα αναφορικά και µ’ αυτό που ρωτήσατε, κύριε Πρόεδρε -
και ολοκληρώνω- για το πώς παρακολουθούµε την ποιότητα των
υδάτων της χώρας σε επιφανειακό επίπεδο, τα επιφανειακά
ύδατα και τα υπόγεια, να σας πω ότι ολοκληρώνεται κοινή
υπουργική απόφαση για τη δηµιουργία πρώτη φορά σε εθνικό
επίπεδο, Εθνικού Δικτύου Παρακολούθησης Επιφανειακών και
Υπογείων Υδάτων, που έχει, ποιοι είναι οι σταθµοί παρακολού-
θησης, ποιες είναι οι κατηγορίες των παραµέτρων που θα παρα-
κολουθούνται και ποιοι είναι οι φορείς οι αρµόδιοι για τις
δειγµατοληψίες. 

Για τη Θεσσαλία, να σας πω, ότι προβλέπονται εξήντα τέσσε-
ρις σταθµοί µέτρησης των επιφανειακών υδάτων, λίµνες, ποτά-
µια και παράκτια ύδατα και ενενήντα τέσσερις σταθµοί µέτρησης
της ποιότητας των υπόγειων υδάτων. Με την υλοποίηση αυτού
του προγράµµατος θεωρώ ότι θα είµαστε σε ένα τουλάχιστον
αξιοπρεπές στάδιο, ώστε να µπορούµε να παρακολουθούµε την
ποιότητα των υδάτων. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μανιάτη.
Η τέταρτη µε αριθµό 1106/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση της

Βουλευτού του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Πα-
πανδρέου-Παπαδάκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αύξηση των κρουσµάτων του ιού
AIDS/HIV στην Ελλάδα, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος συν-
τρέχοντος στο πρόσωπο της Βουλευτού και διαγράφεται 

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 1103/19-7-2011 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδηµούλη προς τον Υπουργό Οικο-
νοµικών, σχετικά µε τη φορολόγηση των ελληνικών καταθέσεων
στην επίκαιρη Ελβετία. 

Εκ µέρους της Κυβερνήσεως την ερώτηση θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παντελής Οικονόµου. 

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος κ. Δηµήτριος Παπαδη-
µούλης να αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ο εντοπισµός, η φορολόγηση, ο έλεγχος νο-

µιµότητας των τεράστιων ποσών που οι Έλληνες µεγαλοκαταθέ-
τες έχουν στην Ελβετία και αλλαχού, είναι θέµα στοιχειώδους
δικαιοσύνης, νοµιµότητας και διαφάνειας, σε µία στιγµή που
έχουν υποβληθεί και συνεχίζουν να υποβάλλονται και θα υποβάλ-
λονται για δεκαετίες, σε σκληρές θυσίες και σε άγριες περικοπές
οι µισθωτοί, οι συνταξιούχοι, τα φτωχότερα στρώµατα της κοι-
νωνίας. Τα είπε και χθες ο Πρόεδρος της Δηµοκρατίας.

Μέχρι τώρα, όχι απλώς εισπράττουµε ψίχουλα, ως κράτος -15
εκατοµµύρια ελβετικά φράγκα το ’08, 8 εκατοµµύρια ελβετικά

φράγκα το ’09, «τρίχες» δηλαδή- αλλά υπάρχει και διαρροή κα-
ταθέσεων, φυγή καταθέσεων από τις ελληνικές τράπεζες προς
τις ελβετικές και αλλού.

Τα ερωτήµατά µου είναι τα εξής: Πόσα είναι αυτά που είναι
κατατεθειµένα σε λογαριασµούς Ελλήνων καταθετών στην Ελ-
βετία; Το «SPIEGEL» λέει 600 δισεκατοµµύρια ευρώ. Πιθανόν, ο
αριθµός να είναι υπερβολικός. Έχει εκτίµηση το ελληνικό κρά-
τος, η ελληνική Κυβέρνηση;

Δεύτερον, πότε θα εισπράξετε απ’ αυτά τα λεφτά, αυτά που
µπορείτε να εισπράξετε, µε βάση την ισχύουσα νοµοθεσία; Οι
ελβετικές αρχές σε δηµοσιεύµατα εκτιµούν ότι εάν εφαρµοστούν
οι ισχύουσες δυνατότητες, µπορούν την πρώτη χρονιά να ει-
σπραχθούν 2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Η απόσταση µε τα ψίχουλα
που παίρνουµε µέχρι τώρα, είναι µεγάλη. Και πότε θα εξασφαλι-
στεί αυτό; Διότι µέχρι τώρα αυτή η δυνατότητα παραµένει ανα-
ξιοποίητη εξακολουθητικά, γιατί δεν υπάρχει πολιτική βούληση. 

Κύριε Υπουργέ, στις 4 Νοεµβρίου του 2010 φέρατε για κύ-
ρωση στη Βουλή το Πρωτόκολλο Συµφωνίας Ελλάδας-Ελβετίας
που είχε ετοιµάσει η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, χωρίς
να το αλλάξετε καθόλου, χωρίς να διαπραγµατευτείτε τη διεύ-
ρυνση των δυνατοτήτων του και τη δυνατότητα αυτή για την
οποία τώρα συζητά ο κ. Βενιζέλος µε την Ελβετίδα οµόλογό του.
Δεν την περιλαµβάνει το πρωτόκολλο και το ερώτηµα είναι γιατί;
Πόσα θα πάρετε, λοιπόν;

Και επίσης, πότε θα ολοκληρωθεί αυτή η συµφωνία; Γιατί δη-
µοσίευµα του ελληνικού Τύπου στα «ΝΕΑ» λέει ότι οι ελβετικές
αρχές λένε, «προς το παρόν συζητούµε µε τους Έλληνες σε επί-
πεδο χαµηλών τεχνοκρατών, θα αρχίσουµε να συζητάµε σε πο-
λιτικό επίπεδο για µία µελλοντική συµφωνία γι’ αυτά, αφού
προηγουµένως ολοκληρωθεί η συµφωνία µε τους Εγγλέζους και
µε τους Γερµανούς». Και το ερώτηµα είναι, γιατί να είµαστε η τε-
λευταία τρύπα της φλογέρας; Γιατί να εξακολουθεί αυτή η αδι-
κία; Γιατί να µην κάνει, αυτά που κάνει αυτά που πρέπει και
µπορεί το ελληνικό κράτος και για να µαζεύει λεφτά και για να
προστατεύει το ελληνικό τραπεζικό σύστηµα από διαφυγή κατα-
θέσεων. Και επιπλέον, κύριε Υπουργέ, από το Νοέµβριο του
2009, µέχρι το Μάιο του 2011, έφυγαν περίπου 50 δισεκατοµµύ-
ρια από τις ελληνικές τράπεζες. Αρκετά απ’ αυτά έχουν πάει στις
ελβετικές. Έχετε κάνει µε τη βοήθεια του ελληνικού τραπεζικού
συστήµατος µία διασταύρωση στοιχείων, για να δείτε ποιοι είναι
αυτοί; Γιατί εκτός από το πόσα και πότε, υπάρχει και το θέµα
ποιοι; 

Γιατί εκεί υπάρχουν και θέµατα ελέγχου νοµιµότητας, αν αυτοί
οι κύριοι τα έχουν κερδίσει αυτά τα λεφτά νοµίµως ή είναι προϊόν
εγκληµατικών δραστηριοτήτων, για να υποστούν και τις συνέ-
πειες των δράσεών τους. 

Περιµένω απαντήσεις και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπαδηµούλη και παρακαλείται ο κ. Παντελής Οικονόµου, Ανα-
πληρωτής Υπουργός Οικονοµικών να απαντήσει στον ερωτώντα
συνάδελφο.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είµαι από αυτούς που επιζητούν την κριτική
της παλαιάς Αριστεράς, της συντηρητικής, λιγότερο ή περισσό-
τερο δεν έχει σηµασία. Αλλά αυτό που δεν επιζητώ είναι η προ-
σχηµατικότητα στην κριτική. 

Υποβάλατε πολλαπλές ερωτήσεις, περισσότερες των επιτρε-
ποµένων, τέσσερις γραπτώς και τις συνοδέψατε µε καµµιά δε-
καριά προφορικές. Όµως, εδώ στην ερώτησή σας, το δικό σας
κείµενο βλέπω εδώ, τιτλοφορείτε την ερώτησή σας: «Απροθυµία
της Κυβέρνησης να φορολογήσει τις ελληνικές καταθέσεις στην
Ελβετία». Άρα τι ρωτάτε; Είστε κάτοχος της απαντήσεως ή έτσι
νοµίζετε τουλάχιστον ότι οφείλονται όλα στην απροθυµία. 

Είναι δηλωτική αυτή η τοποθέτηση της ερωτήσεως µιας δίκης
προθέσεων στην οποία εκ συστήµατος καταφεύγετε και πολύ
συχνά καταφεύγετε µε τρόπο που δεν θα έπρεπε. Είναι άλλο
πράγµα ο έλεγχος, που είναι θεσµικό δικαίωµα και υποχρέωση
και άλλο η αυθαίρετη απαγγελία πολιτικών κατηγοριών. Σας
υπενθυµίζω ότι αυτή η αντιδηµοκρατική πρακτική της δίκης προ-
θέσεων οδήγησε σε πολύ άσχηµα αποτελέσµατα το ’89 και νο-
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µίζω ότι δεν θα έπρεπε να επιµένετε ακόµα. 
Τώρα, λόγω της πολύχρονης γνωριµίας µας, οφείλω κι εγώ µια

καλόπιστη κριτική. Αναφερθήκατε στην ερώτησή σας σε δηλώ-
σεις του προηγούµενου Υπουργού Οικονοµικών, αλλά η εύλογη
απορία είναι γιατί δεν αξιοποιείτε πρόσφατες δηλώσεις του νυν
Υπουργού Οικονοµικών σε ερώτηση αντίστοιχη µε τη δική σας
του καλού συναδέλφου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γιακουµάτου.

Σας διαβάζω την απάντηση verbatim. Λέει ο κ. Βενιζέλος ο
Υπουργός: «Μίλησα προσωπικά µε την Ελβετίδα Υπουργό Οικο-
νοµικών. Θα λάβουµε όλα τα στοιχεία και θα συνάψουµε σύµ-
βαση πολύ σύντοµα παρόµοια µε αυτήν που έχουν συνάψει το
Ηνωµένο Βασίλειο και η Γερµανία µε την Ελβετία, προκειµένου
να µάθουµε τι συµβαίνει και να πάρουµε τους φόρους που µας
αναλογούν από τις καταθέσεις εξωτερικού. Τώρα ανακοινώνω
στη Βουλή -λέει ο κ. Βενιζέλος πάντα- τρία πολύ σηµαντικά µέτρα
σε σχέση µε το ζήτηµα που λέγεται «καταθέσεις εξωτερικού». 

Πρώτον, έχουµε τη δυνατότητα λόγω της άρσης του τραπεζι-
κού απορρήτου, που ήδη ισχύει ως νόµος του κράτους –εµείς το
ψηφίσαµε αυτό- να πληροφορηθούµε από τις τράπεζες ποια
είναι τα εµβάσµατα που έχουν σταλεί προς το εξωτερικό όλο το
τελευταίο διάστηµα και να στρέψουµε τους ελέγχους καταλλή-
λως, καλώντας προηγουµένως όποιον έχει ενδιαφέρον να έρθει
και να υποβάλει µόνος του δήλωση, για να µην υποστεί το δρα-
στικό έλεγχο.

Δεύτερον, έχουµε τα στοιχεία που µας επιτρέπουν να διασταυ-
ρώσουµε τόκους από καταθέσεις εξωτερικού και τα επεξεργά-
ζεται ήδη η Γενική Γραµµατεία Πληροφορικών Συστηµάτων. Και
τρίτον, έχουµε τη δυνατότητα να διασταυρώσουµε τη χρήση πι-
στωτικών καρτών σε τράπεζες του εξωτερικού.». Αυτά είπε ο κ.
Βενιζέλος προσφάτως. 

Θα προσθέσω και ορισµένα πραγµατικά περιστατικά. Η µετα-
φορά κεφαλαίων από την Ελλάδα σε τράπεζες του εξωτερικού
καθαυτή δεν αποτελεί αδίκηµα. Συνεπώς µπλοκάρισµα, που χρη-
σιµοποιείτε συνεχώς στην ερώτησή σας, δεν είναι δυνατόν να
συµβεί έτσι όπως το υπονοείτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, και θα έχω το χρόνο στη δευτερο-
λογία.

Δέσµευση λογαριασµού θα µπορούσε να γίνει…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Πού υπάρχει η λέξη µπλο-

κάρισµα στην ερώτηση; 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Είναι στο κείµενό σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Διαβάστε πού είναι;
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Όχι, δεν θα διαβάσω αυτό που θέλετε. Στη δευτερολογία
θα σας δείξω που είναι το µπλοκάρισµα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν υπάρχει αυτή η λέξη.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Θα σας το πω και θα σας το δείξω. Είναι εις την ακροτε-
λεύτιο πρόταση και θα αφαιρέσω το χρόνο της ανάγνωσης από
το δικό σας χρόνο, αφού έτσι το θέλετε.

Λέτε: «Μετά από την 17843/9-6-2011 ερώτησή µου σχετικά µε
το µπλοκάρισµα των ελληνικών λογαριασµών σε Ελβετία, Λου-
ξεµβούργο και Αυστρία». Το γράφετε ή δεν το γράφετε, κύριε
Παπαδηµούλη; 

Σας παρακαλώ. Έχω κανένα λόγο στην ανώδυνη πολιτικά ερώ-
τησή σας να παραποιήσω τα γραφόµενά σας; Το διαβάζω από
µέσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλώς, προχωρήστε,
κύριε Υπουργέ.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Προχωρώ και τελειώνω.

Ακούστε να δείτε τι ακριβώς κάνουµε για να καταλάβουν και
οι άνθρωποι που µας βλέπουν. Ενεργοποιούµε υφισταµένους κα-
νόνες δικαίου για να εισπράξουµε φόρο επί τόκων που µας ανα-
λογεί και δικαιούµαστε. 

Δεύτερον, ενεργοποιούµε το άρθρο 10 της Συµφωνίας της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης-Ελβετίας, ούτως ώστε να ανταλλάξουµε πλη-
ροφορίες για να δούµε αν έχει διαπραχθεί φορολογική απάτη

και να απαντηθούν τα ερωτήµατά σας, από ποιους, πότε, πώς
κ.λπ..

Και τέλος, ενεργοποιούµε µια διµερή συνεργασία µε την
Υπουργό Οικονοµικών, ούτως ώστε να πετύχουµε τα καλύτερα
δυνατά πραγµατικά αποτελέσµατα. Οποιοσδήποτε έχει περάσει
από θέσεις εκτελεστικής εξουσίας ξέρει ότι πέρα από τις συµ-
βάσεις, πρέπει να υπάρχει και το τελικό αποτέλεσµα που προ-
ϋποθέτει µια καλή συνεργασία.

Αυτά κάνουµε και θα πω περισσότερα στη δευτερολογία. 
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Παντελή Οικονόµου.
Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος κ. Δηµήτριος Παπαδη-

µούλης να λάβει το λόγο για τη δευτερολογία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Προσπερνάω γρήγορα τους

µειωτικούς και ανιστόρητους χαρακτηρισµούς περί παλαιάς Αρι-
στεράς, συντηρητικής κ.λπ., όπως, επίσης και τα µαθήµατα για
το πώς πρέπει να γίνονται οι ερωτήσεις. Μπαίνω κατευθείαν στην
ουσία για να αποδείξω ότι έχουµε έναν Υπουργό, ο οποίος απο-
φεύγει να δίνει απαντήσεις στον κοινοβουλευτικό έλεγχο όπως
πρέπει. 

Εγώ ρώτησα, κύριε Οικονόµου, το Νοέµβριο του 2010 φέρατε
ένα πρωτόκολλο οικονοµικής συνεργασίας Ελλάδας-Ελβετίας,
που αυτήν τη δυνατότητα που υπάρχει από χρόνια, από το 2005,
δεν την κατοχυρώνατε, δεν την εξασφαλίζατε όπως, έχουν κάνει
ήδη οκτώ χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, την ώρα που οι πάν-
τες λένε ότι εκεί κάνουν πάρτι κάποιοι Έλληνες µεγαλοκαταθέ-
τες, οι οποίοι δεν δίνουν το φόρο.

Μέχρι τώρα το ελληνικό κράτος και µε κυβέρνηση Νέας Δη-
µοκρατίας και µε Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ παίρνει ψίχουλα. Σας είπα
τους αριθµούς και δεν τους αµφισβητήσατε. Ισχυρίζεστε ότι µπο-
ρούµε να πάρουµε πολύ περισσότερα. Σας ερωτώ: Γιατί δεν το
βάλατε στο πρωτόκολλο; 

Η Ελβετίδα Υπουργός Οικονοµικών απάντησε στον ελληνικής
καταγωγής Ελβετό Αριστερό Βουλευτή κ. Ιωσήφ Ζησιάδη, ότι
από το 2005 υπάρχει αυτή η δυνατότητα. Οι ελληνικές αρχές,
κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, δεν έχουν κάνει χρήση. Σας
ερωτώ, λοιπόν, τώρα που το προσπαθεί ο Υπουργός, πότε θα
ολοκληρωθεί; Διότι διαβάζω δηλώσεις Ελβετών αξιωµατούχων
που λένε ότι πρώτα θα ολοκληρώσουν µε τη Βρετανία και τη Γερ-
µανία και µετά θα αρχίσουν να συζητάνε σε υψηλότερο επίπεδο
µε τους Έλληνες. Μέχρι τότε ζήσε Μάη µου να φας τριφύλλι.
Σας ρωτάω, λοιπόν, πόσα είναι εκεί; Δεν µου απαντήσατε. Πόσα
λογαριάζετε να πάρετε; Πόσα έχουµε χάσει από αυτήν την κα-
θυστέρηση; 

Και επειδή µου κάνετε και µαθήµατα νοµικών, να σας πω και
µερικά γεγονότα, κύριε Οικονόµου, γιατί η αλαζονεία είναι κακός,
κάκιστος σύµβουλος. Οι Αµερικάνοι πήραν 780.000.000 δολάρια
πρόστιµο από τη «UBS». Η «UBS» είναι η µεγαλύτερη ελβετική
τράπεζα. Το εισέπραξαν, διότι αρνήθηκε να συνεργαστεί µαζί
τους και τη δίκασαν εναντίον Αµερικανών πολιτών που υπέπιπταν
εξακολουθητικά στο αδίκηµα της φοροδιαφυγής. 

Οι Γερµανοί, κύριε Οικονόµου, αγόρασαν µε συµβατικές µε-
θόδους και εξασφάλισαν δισκέτες µε δεκάδες χιλιάδες ονόµατα
Γερµανών πολιτών που είχαν «παρκαρισµένα» τα λεφτά τους
στην Ελβετία κλέβοντας το κράτος. Κι εµείς απλώς καθυστε-
ρούµε και µαλώνουµε την Αριστερά ότι είναι συντηρητική και πα-
λαιά. 

Μπορείτε να µου δώσετε µια απάντηση γιατί η Ελλάδα δεν
είναι στις χώρες που ήδη έχουν υπογράψει τη συµφωνία, αλλά
στις χώρες που περιµένουν στην ουρά να τη διαπραγµατευτούν;
Μπορείτε να µου δώσετε µια εξήγηση, γιατί η αδράνεια και των
προηγουµένων, της Νέας Δηµοκρατίας και η δική σας επιτρέπει
στους Ελβετούς αξιωµατούχους, που δεν είναι άγγελοι, να λένε
ότι η Ελλάδα µέχρι τώρα τις διαθέσιµες δυνατότητες δεν τις έχει
αξιοποιήσει; 

Και σας ρώτησα και κάτι άλλο. Προφανώς δεν µπορείτε να το
απαγορεύσετε. Και όταν είπα τον όρο µπλοκάρισµα ήταν για να
ελέγξουµε, να καταγράψουµε, να πούµε εδώ τι υπάρχει. Σας ρώ-
τησα και δεν µου απαντήσατε, κύριε Οικονόµου. Λέτε διάφορες
θεωρίες. Από αυτά ζητήσατε τη συνεργασία των ελληνικών τρα-
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πεζών για να βρείτε ποιοι είναι αυτοί που σε αυτά τα χρόνια, σε
αυτούς τους είκοσι µήνες, πήραν τα λεφτά τους από δω και τα
πήγαν στην Ελβετία; 

Μόνο από την αλλαγή της ελβετικής νοµοθεσίας µε βάση τη
συµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης-Ελβετίας και µε την αύξηση της
φορολογίας επί των τόκων των καταθέσεων που ισχύει από 1ης
Ιουλίου στην Ελβετία –δηλαδή, πριν από είκοσι πέντε µέρες- οι
εβδοµήντα Έλληνες που δήλωναν ότι δεν έχουν πρόβληµα να
µάθουν και στην Ελλάδα τα στοιχεία τους –µέχρι τώρα µόνο
εβδοµήντα Έλληνες έλεγαν «επιτρέπω να γνωστοποιηθούν τα
στοιχεία µου- έγιναν περίπου τριακόσιοι πενήντα.

Αν εµείς πιέσουµε και κάνουµε πράγµατα που έκαναν οι Γερ-
µανοί, που έκαναν οι Αµερικάνοι, που έκαναν οι Εγγλέζοι, επειδή
εκεί είναι πολλά τα λεφτά, µπορούµε να εξασφαλίσουµε µεγα-
λύτερους πόρους και να στηρίξουµε και τη ρευστότητα, γιατί οι
ελβετικές τράπεζες δίνουν λιγότερα επιτόκια από τις ελληνικές
τράπεζες. Εάν κυνηγήσετε αυτούς που κλέβουν το ελληνικό δη-
µόσιο και έχουν παρκάρει τα λεφτά τους εκεί, αντί να µου κου-
νάτε το δάκτυλο και να ειρωνεύεστε την Αριστερά, τότε θα
βοηθήσετε τη ρευστότητα των ελληνικών τραπεζών και θα στεί-
λετε και ένα σήµα ότι δεν πληρώνουν στην Ελλάδα µονίµως οι
µισθωτοί, οι συνταξιούχοι, οι φτωχοί και τα κορόιδα, αλλά προ-
σπαθείτε να βάλετε και τους άλλους, τους φοροφυγάδες, τα λα-
µόγια να πληρώσουν. Εδώ σε θέλω µάστορα! Όχι να κουνάτε το
δάκτυλο στην Αριστερά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Δηµήτριο Παπαδηµούλη.

Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παν-
τελής Οικονόµου να λάβει το λόγο.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν σας ειρωνεύτηκα και δεν υπάρχει και
αντικείµενο. Γιατί να ειρωνευτώ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το πιστοποιεί και το
Προεδρείο. Δεν υπήρχε τέτοια διάθεση και τέτοιο ύφος.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Δεν διανοήθηκα να σας κάνω µαθήµατα νοµικής για τον
απλό λόγο ότι όταν σκέφτηκα τη Νοµική Σχολή, θεώρησα τον
εαυτό µου ανάξιο να πάρω µαθήµατα νοµικής και έδωσα σε άλλη
σχολή, στο µαθηµατικό. Για ποιο λόγο τώρα να κάνω µαθήµατα
νοµικής σε σας; Δεν έχω απέναντί σας διάθεση ούτε ειρωνική
ούτε διδαχτική. Ο δε χαρακτηρισµός «Αριστερά» που είναι πα-
λαιός, όπως και το «συντηρητική», δεν είναι υβριστικός. Θεωρώ
ότι είστε παλαιά Αριστερά και συντηρητική κιόλας, άλλες πτέρυ-
γες περισσότερο άλλες λιγότερο. Δεν υπάρχει ύβρις σ’ αυτόν
τον χαρακτηρισµό, πολλώ δε µάλλον αν έκανα το λάθος να συγ-
κρίνω µε χαρακτηρισµούς που διατυπώσατε σ’ αυτήν την ερώ-
τηση και σε προηγούµενες ερωτήσεις, που είναι, πράγµατι,
υβριστικοί.

Όµως, η σχέση µας είναι παλαιά. Είναι σχέση γνωριµίας και
φιλίας. Δεν δυσκολεύοµαι να το πω και δεν έχω καµµία τέτοια
διάθεση.

Κάνατε ένα λάθος και στη δευτερολογία σας, το οποίο πρέπει
να επισηµάνω. Είπατε «να συλλάβετε τα λαµόγια». Σας είπα ότι
για να διαπιστώσουµε ότι είναι λαµόγια, πρέπει προηγουµένως
να έχουµε ορισµένες πληροφορίες. Εσείς αποφαίνεστε ότι οποι-
οσδήποτε έβγαλε λεφτά στην Ελβετία είναι λαµόγιο. Δεν είναι
έτσι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτό καταλάβατε;
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Με τους υφιστάµενους κανόνες δικαίου, δεν είναι έτσι.
Είπατε δε και κάτι άλλο, το οποίο µε στεναχώρησε. Είπατε ότι

συνεχίζεται η φυγή κεφαλαίων προς το εξωτερικό. Έχετε τέτοια
ένδειξη αυτές τις µέρες, από την Πέµπτη και µετά; Οι δικές µου
πληροφορίες…

Παρακαλώ µη γελάτε, διότι είναι σοβαρό και έχει επιπτώσεις
και στο πραγµατικό γίγνεσθαι. Οι δικές µου πληροφορίες δεν
είναι αυτές. Αν θέλετε να τις ανασκευάσετε µε άλλα στοιχεία, να
τα ακούσω. Αλλά να µη λέµε τέτοιες κουβέντες.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Οικονόµου, άλλα
λόγια να αγαπιόµαστε. Μπορείτε να απαντήσετε στα ερωτήµατά

µου;
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Με τον τρόπο που θεωρώ εγώ, θα µου επιτρέψετε και
όχι µε τον τρόπο που θέλετε εσείς. Και αφού θέλετε, ακούστε
και άλλη απάντηση.

Κύριε Παπαδηµούλη, ξέρετε πολύ καλά ότι το Μάρτιο η πλει-
οψηφία αυτής της Αίθουσας γενίκευσε το «πόθεν έσχες». Μέσα
στον τελευταίο µήνα καταργήσαµε το τραπεζικό απόρρητο, εΕ-
σείς µπορεί να κουνάτε το χέρι σας έτσι, αλλά εγώ σας λέω
πραγµατικά περιστατικά. Ξέρετε πολύ καλά ότι όλα αυτά που αλ-
λάζουν, όπως και πολλά άλλα –οι κινήσεις που έγιναν για τα λη-
ξιπρόθεσµα, για την αύξηση των δηµοσίων εσόδων, για την
ενεργοποίηση των τελωνείων- γίνονται παράλληλα µε µία τιτάνια
προσπάθεια που καταβάλαµε. Εσείς δεν συµπράξατε και δι-
καίωµά σας. Δεν το αναφέρω ως κριτική, το λέω ως πραγµατικό
γεγονός. Μόνοι µας δώσαµε µια τιτάνια προσπάθεια να µη χρε-
οκοπήσει η χώρα. Και το ενδεχόµενο αυτό ανήκει οριστικά στο
παρελθόν. 

Αν παράλληλα µε αυτήν την τιτάνια προσπάθεια κάναµε και
αυτά που σας είπα για την αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και
ειδικά στον τοµέα που λέτε, τότε δεν είναι κακόπιστη η κριτική
σας; Εσείς δηλαδή, τι φαντάζεστε ότι θα έπρεπε να είχαµε προ-
λάβει να κάνουµε τους τελευταίους τρεις µήνες; Υπήρχε δυνα-
τότητα να γίνει κάτι παραπάνω; Εγώ εκτιµώ πως όχι. Αλλά αν
έχετε δίκιο εσείς, θα το κρίνει ο ελληνικός λαός, όταν θα µας κρί-
νει όλους. Και θα δούµε τι θα κρίνει.

Πάντως, αυτός ο τόνος κριτικής –δικαίωµά σας και δεν το αµ-
φισβητώ- έχει µία ασυνέπεια αυταπόδεικτη: Υποδαυλίζει τις ανη-
συχίες των πιο φοβισµένων συνανθρώπων µας εδώ στην Ελλάδα,
κάτι το οποίο δεν θα έπρεπε να συµβαίνει γιατί έχει κακές επι-
πτώσεις σε όλους µας, όχι µόνο στους πολιτικούς, όχι µόνο στην
Κυβέρνηση, όχι µόνο σε όλη την πολιτική τάξη, αλλά στους ίδι-
ους τους πολίτες.

Συνεπώς χωρίς καµµία διάθεση υπόδειξης για το πώς θα
ασκείτε το κοινοβουλευτικό έργο –είναι δικαίωµά σας και κρίνε-
στε από τον λαό γι’ αυτό- θα παρακαλούσα να λάβετε υπ’ όψιν
σας κι αυτήν την παράµετρο που φιλικά σας θέτω. Να ξέρετε ότι
η µάχη τελικά θα κερδηθεί στο έντιµο γήπεδο της δηµοκρατίας
και της κοινωνικής δικαιοσύνης. Κι αν σε κάτι µπορεί πράγµατι
να διολίσθησα απέναντί σας και να σας έδωσα µάθηµα, δεν είναι
µάθηµα νοµικής, είναι µάθηµα πολιτικής εντιµότητας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Ανα-

πληρωτή Υπουργό Οικονοµικών κ. Παντελή Οικονόµου.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 1089/19-7-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Σπυροπάνου Μαργελή προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε τη συγκρότηση των επιτροπών καθορισµού αιγιαλού
και παραλίας.

Την ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει ο
Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παντελής Οικονόµου.

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος κ. Σπυροπάνος Μαργέλης
να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι η Κυβέρνηση καταβάλλει µια

τιτάνια προσπάθεια για να βγει η χώρα από τη µεγάλη οικονοµική
κρίση. Σε αυτήν την προσπάθεια µετέχει πρωτίστως ο ελληνικός
λαός µε τις θυσίες του. 

Είµαστε όλοι ευχαριστηµένοι που προχθές στη Σύνοδο Κορυ-
φής πάρθηκαν σηµαντικές αποφάσεις. Η Ευρώπη κατάλαβε το
πρόβληµα και έκανε το χρέος της και µας δίνει προοπτική και ελ-
πίδα για να βγούµε πραγµατικά από την κρίση.

Νοµίζω, όµως, ότι µαζί µε όλα αυτά τα σηµαντικά οφείλουµε
να κάνουµε και πράγµατα τα οποία έχουν σχέση µε την καθηµε-
ρινότητα, µε την εξυπηρέτηση του πολίτη, µε την επιχειρηµατική
του δραστηριότητα. Αναφέροµαι στην καθυστέρηση που υπάρ-
χει επί επτά ολόκληρους µήνες στο να συγκροτηθούν οι επιτρο-
πές που καθορίζουν τον αιγιαλό και την παραλία. 

Η χώρα µας έχει µερικές χιλιάδες χιλιόµετρα ακτών. Η οικο-
νοµική δραστηριότητα στη Λευκάδα, αλλά και σε όλα τα νησιά
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και στις ακτές της χώρας µας, έχει σχέση µε τον τουρισµό και
την οικοδοµή. Κανένα δηµόσιο έργο δεν µπορεί να εκτελεστεί
και καµµία ιδιωτική δραστηριότητα δεν µπορεί να πραγµατοποι-
ηθεί, είτε πρόκειται για κατοικία ή τουριστικό κατάλυµα, αν δεν
έχει προηγηθεί ο καθορισµός του αιγιαλού και της παραλίας.

Παρά τις ενέργειες που γίνονται, µέχρι σήµερα δεν έχουν κα-
θοριστεί αυτές οι επιτροπές. Το πρόβληµα έχει προκύψει –και το
ξέρετε- επειδή µε το ν.3852/2010 για τη νέα αρχιτεκτονική στην
αυτοδιοίκηση και στο κράτος µε το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», άλ-
λαξαν ορισµένα πράγµατα και στην επιτροπή που προβλέπονταν
να µετέχει ο προϊστάµενος της πολεοδοµίας της νοµαρχιακής
αυτοδιοίκησης και ο Διευθυντής της Διεύθυνσης Χωροταξίας και
Πολεοδοµίας της Περιφέρειας µε αναπληρωτή τον προϊστάµενο
της ΣΔΙΤ, δεν υπάρχουν πλέον. Είναι ένα σηµαντικό θέµα που επί
επτά µήνες δεν µπορούµε να το λύσουµε και ταλαιπωρούµε τον
κόσµο.

Εν πάση περιπτώσει, ο κόσµος µας χρειάζεται συµπαραστάτη
στις καθηµερινές πρωτοβουλίες και προσπάθειες.

Το ερώτηµά µου είναι πώς σκέφτεστε και πότε θα λυθεί αυτό
το πρόβληµα. Θα συγκροτηθούν αυτές οι επιτροπές, προκειµέ-
νου να ανακουφιστεί ο κόσµος και να προχωρήσει η επιχειρηµα-
τική δραστηριότητα και η οικονοµική διαδικασία;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σπυροπάνο Μαργέλη. 
Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παν-

τελής Οικονόµου.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας ευχαριστήσω για την κριτική

την οποία ασκείτε µέσω της ερώτησής σας και να δεχθώ και τη
βασιµότητά της εκ µέρους της Κυβερνήσεως.

Πράγµατι µε τη θέσπιση του ν.3852/2010 καταργήθηκε η νο-
µαρχιακή αυτοδιοίκηση συµπαρασύροντας έτσι και τα υποκεί-
µενα διοικητικά όργανα, µεταξύ αυτών και τους διευθυντές
πολεοδοµίας των νοµαρχιακών αυτοδιοικήσεων. Εξέλιπον, συνε-
πώς, αυτά τα διοικητικά όργανα και έγινε αδύνατη η νόµιµη συγ-
κρότηση των επιτροπών.

Τώρα ερχόµαστε στην κριτική σας –εκ προοιµίου δεκτή- η
οποία είναι για την καθυστέρηση, για την αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος. Ελήφθη ήδη υπουργική απόφαση για την ανασυγκρό-
τηση των επιτροπών καθορισµού αιγιαλού και παραλίας συµβατή
µε τη νέα δοµή της αυτοδιοίκησης, όπως προβλέπεται στο πλαί-
σιο του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και της εν γένει διοικητικής δοµής του
ελληνικού κράτους. Η απόφαση αυτή όχι απλώς ελήφθη, αλλά
έχει και αριθµό. Είναι η απόφαση Δ6Α’1101689 ΕΞ και έχει υπο-
γραφεί µε ηµεροµηνία 18 Ιουλίου του 2011. Αυτήν τη στιγµή έχει
ήδη αποσταλεί στο Εθνικό Τυπογραφείο και αναµένουµε τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Εγώ δεν ξέρω αν αυτή η εξέλιξη είναι επαρκώς ικανοποιητική
για τους ανθρώπους τους οποίους εκπροσωπείτε και οι οποίοι
υποβάλλουν εύλογα ερωτήµατα. Απλώς αυτό που θέλω να σας
πω, πέραν της πρωτοβουλίας που πήραµε σε σχετικά σύντοµο
χρονικό διάστηµα υπό τις δεδοµένες περιστάσεις, είναι ότι εν-
στερνιζόµαστε απολύτως τις ανησυχίες σας για τις αρνητικές
επιπτώσεις στην καθηµερινή ζωή των ανθρώπων από τη διοικη-
τική αβελτηρία, όποτε προκύπτει και στο βαθµό που προκύπτει. 

Επίσης, ως Κυβέρνηση κατανοούµε απολύτως τις ανησυχίες
σας όταν αφορούν σ’ ένα νησιωτικό χώρο, όπως η Λευκάδα που
είναι µία πανέµορφη, εξαιρετικού κάλλους και εξαιρετικής σηµα-
σίας περιοχή, όπου επηρεάζεται απολύτως η οικονοµική δραστη-
ριότητα και η καθ’ ηµέραν κοινωνική ζωή από τη διοικητική
δυσπραγία. 

Κάναµε ό,τι µπορούσαµε. Νοµίζω ότι το αποτέλεσµα είναι ικα-
νοποιητικό. Συνεπώς, είναι ζήτηµα ηµερών να έχετε στο χέρι σας
ένα ΦΕΚ µε το οποίο θα µπορέσετε να αντιµετωπίσετε εύλογα
τις διαµαρτυρίες των συµπολιτών σας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Παντελή Οικονόµου.
Ο ερωτών συνάδελφος κ. Σπυροπάνος Μαργέλης έχει το

λόγο, για τη δευτερολογία του.
ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ

πάρα πολύ για όσα είπατε και βεβαίως για την υπογραφή της
απόφασης αυτής. Θέλω να παρακαλέσω για την προσωπική σας
φροντίδα και επιµέλεια, ώστε µετά την απόφαση ο Γραµµατέας
της αποκεντρωµένης κρατικής διοίκησης να συγκροτήσει αυτές
τις επιτροπές γιατί µπορεί να µπούµε πάλι σε µία τέτοια γραφει-
οκρατική διαδικασία και να έχουµε µία µεγάλη καθυστέρηση.

Σε κάθε περίπτωση θέλω να πω ότι ειδικά για τη Λευκάδα –
επειδή η κτηµατική υπηρεσία της Λευκάδας χρόνια τώρα δεν λει-
τουργεί, είναι υποστελεχωµένη και µ’ αυτό το θέµα έχω
ασχοληθεί πάρα πολλές φορές, έχω αφιερώσει πολλές ώρες,
πολλούς µήνες, πολύ καιρό- έχω απευθύνει και επίκαιρη ερώ-
τηση στη Βουλή και καταφέραµε µετά από µήνες ολόκληρους να
στείλουµε µε απόσπαση ένα µηχανικό, διότι η υπηρεσία δεν έχει
µηχανικό. Εδώ και δύο ή τρία χρόνια δεν έχει εκδοθεί καµµία
απόφαση και δεν έχει καθοριστεί κανένας αιγιαλός, µε ό,τι ση-
µαίνει αυτό και για τα δηµόσια έργα που προσπαθούµε να εντά-
ξουµε στο ΕΣΠΑ, το οποίο θα πρέπει να «τρέξουµε» παραπάνω
και αυτό το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Ο µηχανικός αυτός έχει πάει
στη Λευκάδα στην Κτηµατική Υπηρεσία µε απόσπαση για τρεις
µήνες. Σε λίγες µέρες λήγει η απόσπασή του και θα µπούµε σ’
ένα άλλο µεγάλο πρόβληµα, δηλαδή θα έχουµε την επιτροπή και
δεν θα έχουµε µηχανικό να προωθήσει τα ζητήµατα, γι’ αυτό
θέτω αυτό το θέµα υπ’ όψιν σας και εδώ. Θα έλθω και στο γρα-
φείο σας για να θέσω αυτό το ζήτηµα, γιατί είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό.

Επιτρέψτε µου όµως, να πω δύο γενικές κουβέντες: Μ’ αυτές
τις καθυστερήσεις –το ξέρετε πάρα πολύ καλά και συµφωνώ µαζί
σας- δεν είναι ότι ταλαιπωρούµε τους πολίτες και δεν τους βοη-
θάµε στην οικονοµική τους δραστηριότητα που τη χρειαζόµαστε
πάρα πολύ, αλλά ταλαιπωρούµε και ξένους ανθρώπους που έρ-
χονται στην Ελλάδα, που έρχονται στα νησιά µας, που θέλουν να
επενδύσουν και επί δύο ή τρία χρόνια δεν µπορεί να ληφθεί µία
απόφαση και να καθοριστεί αυτό που είναι απαραίτητο, ο αιγια-
λός και η παραλία. Έχω στη Λευκάδα πολύ συγκεκριµένες περι-
πτώσεις ανθρώπων, πολιτών άλλων χωρών, από την Αγγλία και
την Κύπρο, που πιέζουν προς αυτήν την κατεύθυνση.

Θέλω όµως να πω ότι από το Φλεβάρη οι κτηµατικές υπηρε-
σίες της χώρας και της Λευκάδας ζήτησαν διευκρινίσεις για να
ολοκληρωθεί η διαδικασία για τη συγκρότηση της επιτροπής.
Ακολούθησε µία αλληλογραφία την οποία έχω εδώ –την έχετε κι
εσείς υπ’ όψιν σας- η οποία πραγµατικά είναι εκπληκτική για το
πώς λειτουργούµε. Έχω εδώ µία επιστολή της κ. Βασιλοπούλου,
της γενικής διευθύντριας δηµόσιας υπηρεσίας, η οποία λέει ότι
από τις 18 Μαρτίου είχε στείλει προφανώς στον προκάτοχό σας
Υφυπουργό ειδικό σηµείωµα για τις ενδεχόµενες νοµοθετικές
ρυθµίσεις που πρέπει να γίνουν, προκειµένου να τακτοποιηθεί το
θέµα, αν δεν µπορούσε να λυθεί µε υπουργική απόφαση. Εν
πάση περιπτώσει, εγώ χαίροµαι πάρα πολύ που, έστω και καθυ-
στερηµένα, φτάσαµε να λύνουµε αυτό το πρόβληµα που είναι
πάρα πολύ σηµαντικό για την περιοχή µας.

Τελευταία γενική παρατήρηση: Κάνουµε τεράστιες αλλαγές,
παίρνουµε αποφάσεις, κάνουµε µεγάλες µεταρρυθµίσεις. Αν στη
συνέχεια δεν επιµελούµαστε για τις παρενέργειες που δηµιουρ-
γούν αυτές οι µεταρρυθµίσεις, για τις ελλείψεις, για τις ρυθµίσεις
που πρέπει να γίνουν και δεν τις τακτοποιούµε, εκτός από το ότι
ταλαιπωρούµε τον κόσµο, ακυρώνουµε και στην πράξη αυτές τις
µεγάλες τοµές και µεταρρυθµίσεις.

Τελειώνω αναφερόµενος πάντα στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» που είναι
µία µεγάλη, κολοσσιαία τοµή, πραγµατικά µία επανάσταση.
Υπάρχουν ένα σωρό επιτροπές, οι οποίες δεν έχουν συγκροτηθεί
ακόµα ή είναι σε διαδικασία συγκρότησης και ζητήµατα που πρέ-
πει να λυθούν που εύλογα προέκυψαν και ταλαιπωρούν τον
κόσµο. Γι’ αυτό καλό θα είναι να δούµε σ’ όλα τα Υπουργεία πώς
µ’ ένα µηχανισµό, µε µία ειδική υπηρεσία, µ’ ένα site ενδεχοµέ-
νως που µπορεί να φτιάξει το κάθε Υπουργείο, κάθε πολίτης και
κάθε περιφερειακή υπηρεσία θα θέτει εκεί το ζήτηµα για να µπο-
ρούµε να επιλαµβανόµαστε και να δίνουµε σύντοµες λύσεις σ’
αυτά τα ζητήµατα.

Σας ευχαριστώ και πάλι, γιατί από την απάντησή σας κατά-
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λαβα ότι έχετε δει το ζήτηµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σπυροπάνο Μαργέλη.
Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παν-

τελής Οικονόµου να λάβει το λόγο, για τη δευτερολογία του.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καταλαβαίνετε ότι η δευτερολογία µου δεν µπορεί παρά να

περιλάβει µερικές γενικές παρατηρήσεις σαν κι αυτές που κά-
νατε κι εσείς στη δική σας δευτερολογία, κύριε συνάδελφε. 

Νοµίζω ότι το είχαµε προδιαγράψει και στην Επιτροπή Δηµό-
σιας Διοίκησης και εν συνεχεία στην Ολοµέλεια, όταν συζητού-
σαµε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» ότι οι παρενέργειες για ένα εγχείρηµα
τέτοιας έκτασης ήταν αναπόφευκτες και θα οµολογήσω ότι εκεί
η επίδοσή µας δεν ήταν αυτή που θα έπρεπε. 

Επειδή ήµουν στην επιτροπή και παρακολούθησα τη συζήτηση
και στην επιτροπή και εδώ, οφείλω να πω ότι η συµµετοχή των
συναδέλφων απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής ήταν καθοριστική
για να αποφύγουµε πολλά. Μιλώντας τότε είχα πει ότι θεωρώ
αναπόφευκτο το να χρειαστεί πολύ σύντοµα να ξανασυζητή-
σουµε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» όχι για λόγους αρχής –αυτή είναι µία
γενική κατεύθυνση την οποία ενστερνίζεται η πλειοψηφία της
Βουλής- αλλά διότι θα υπήρχαν τέτοιας µορφής ρυθµιστικές λε-
πτοµέρειες που θα απαιτούσαν κανονιστικές πρωτοβουλίες και
σε κοινοβουλευτικό επίπεδο. Αυτό είναι κυρίως δική σας δουλειά.
Δεν το λέω αυτό για να βγάλω τις ευθύνες από πάνω µας, αλλά
περιµένουµε πράγµατι να εντοπίζονται τα προβλήµατα αυτά και
να προχωρούµε παραπέρα.

Αν αυτό είχε µία άλφα σηµασία µέχρι προχθές, νοµίζω ότι µετά
την Πέµπτη που µας πέρασε οι παρεµβάσεις των συναδέλφων
Βουλευτών και ηµών έχουν µία διαφορετική διάσταση µε την
εξής έννοια: Αυτήν τη στιγµή υπάρχει ένα αδρό πλαίσιο που επι-
τρέπει να χαράξουµε πολιτική. Για να είµαστε ειλικρινείς µεταξύ
µας, µέχρι την Πέµπτη υπήρχαν δυσκολίες, υπήρχαν µεγάλοι
βαθµοί ανασφάλειας σε σηµαντικά ζητήµατα που αφορούσαν
παραµέτρους της οικονοµικής και κοινωνικής πολιτικής στη
χώρα. Εγώ δεν λέω ότι όλα είναι ρόδινα, απλώς υπάρχει µία βάση
να πατήσουµε. Ο Υπουργός το λέει «πάτος στο βαρέλι», εγώ το
είπα «βάση να πατήσουµε».

Αν, λοιπόν, οι δικές σας παρεµβάσεις, οι παρεµβάσεις των συ-
ναδέλφων εδώ είχαν µία άλφα σηµασία, από δω και πέρα είναι
καθοριστική η σηµασία τους. «Πρελούντιο» ήταν το µεσοπρόθε-
σµο που ψηφίστηκε µε τον τρόπο που ψηφίστηκε, µε τόση κοι-
νοβουλευτική µάχη εδώ. Μην περιµένετε, όµως, ότι ένα ευρύ-
τερο πλαίσιο σαν κι αυτό που συζητήθηκε στη Σύνοδο Κορυφής
µπορεί να λύσει τα πάντα. Προβλέπει ένα πλαίσιο και από δω και
πέρα κρινόµαστε µόνον εµείς, δηλαδή οι εντολοδότες µας, ο ελ-
ληνικός λαός κι εµείς οι ίδιοι. 

Μπορούµε να φέρουµε σε πέρας αυτό το πλαίσιο µε αντιπα-
ραθέσεις, µε κριτική, µε πολιτικές διαφοροποιήσεις; Ασφαλώς,
αλλά είναι ένα πλαίσιο όπου µπορούµε να πατήσουµε και να
πάµε µπροστά. Θα πάµε µπροστά µόνο αν τα καταφέρουµε
µόνοι µας. Δεν υπάρχει άλλη βοήθεια. Η έξωθεν βοήθεια –συ-
νεργασία, συµφωνία, όπως θέλετε πείτε τη- ολοκληρώθηκε προχ-
θές. Αυτό είναι το πλαίσιο για τα επόµενα πολλά χρόνια. 

Δέχοµαι την κριτική και τους χαρακτηρισµούς, αλλά είναι κα-
θοριστικής σηµασίας οι καθηµερινές παρεµβάσεις όλων µας για
τη βελτίωση της ζωής των συµπολιτών µας, συµπεριλαµβανοµέ-
νων φυσικά και των κατοίκων της ωραίας Λευκάδας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Παντελή Οικονόµου.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 1098/19-7-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου
Κόλλια προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την πορεία υλοποίησης των επιχειρησιακών σχεδίων
των νέων αγροτών.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης
Δριβελέγκας.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας

να λάβει το λόγο, προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την επί-
καιρη ερώτησή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στο πλαίσιο του προγράµµατος αγροτικής

ανάπτυξης «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ»-Πρόγραµµα 2007-
2013, τον Ιανουάριο του 2009 προκηρύχθηκε το µέτρο 112 που
αφορούσε την εγκατάσταση των νέων αγροτών.

Σύµφωνα µ’ αυτήν την προκήρυξη, κύριε Υπουργέ, οι δικαιού-
χοι για να έχουν τη δυνατότητα να µπουν σ’ αυτό το πρόγραµµα
θα έπρεπε να έχουν εγκατασταθεί σαν αρχηγοί της γεωργικής
εκµετάλλευσης δύο χρόνια πριν, δηλαδή, το 2007. Και αυτό είναι
πολύ σηµαντικό. Επιπλέον αυτή η προκήρυξη συνέδεε απευθείας
το µέτρο 112 µε το 121, αναφέροντας ότι για να είναι έγκυρο το
επιβαλλόµενο επιχειρηµατικό σχέδιο θα πρέπει να συµπεριλαµ-
βάνει αναλυτικά την πρόθεση του επενδυτή να υποβάλει αίτηση
ενίσχυσης, προκειµένου να ενταχθεί στο µέτρο 121 που αφορά
στα σχέδια βελτίωσης. 

Με βάση αυτό η µοριοδότηση και ως εκ τούτου η ένταξη του
δικαιούχου στο πρόγραµµα 112 και 121 ήταν σχεδόν εξασφαλι-
σµένη. Το 80% των δικαιούχων, κύριε Υπουργέ, των νέων αγρο-
τών, αξιοποίησαν αυτήν τη δυνατότητα, υποβάλλοντας επενδυ-
τικές προτάσεις ακόµα και µέχρι 50.000 ευρώ. Απ’ όλα αυτά
όµως, απορρέουν και υποχρεώσεις. Ποιες είναι αυτές; Όσοι εγ-
καταστάθηκαν, όπως σας προείπα, ως αρχηγοί αγροτικών εκµε-
ταλλεύσεων το 2007 θα έπρεπε µετά από τρία χρόνια, δηλαδή
το 2010 να έχουν συµµορφωθεί µε τα πρότυπα της επένδυσής
τους. Επιπλέον, δύο χρόνια µετά, δηλαδή το 2012 –πέντε χρόνια
µετά την πρώτη εγκατάσταση- θα πρέπει να έχουν ολοκληρώσει
τις επενδύσεις. Και για να υλοποιηθούν αυτές οι επενδύσεις θα
έπρεπε να ενταχθούν στο µέτρο 121, όπου προβλέπεται και η
χρηµατοδότηση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Σε περίπτωση αθέτησης αυτών των όρων οι νέοι αγρότες που

έχουν υποβάλλει αιτήσεις απεντάσσονται από το πρόγραµµα,
κύριε Υπουργέ.

Τι συµβαίνει, λοιπόν, σήµερα; Τα σχέδια βελτίωσης τα προκη-
ρύξατε τρεις έως τέσσερις φορές. Τα προκηρύξατε τον Ιανουά-
ριο. Μετά είδατε ότι πρέπει να αλλάξετε τους προϋπολογισµούς.
Τα ξαναπήγατε το Μάρτιο. Στη συνέχεια αλλάξατε προϋποθέσεις
και τα πήγατε τον Απρίλιο. Τέλος, µας είπατε ότι έπεσε το ηλε-
κτρονικό σύστηµα. Αποτέλεσµα; Δέχεστε αιτήσεις µέχρι το τέλος
Αυγούστου 2011. 

Αυτή η προχειρότητα και αυτή η ανευθυνότητα, κύριε Υπουρ-
γέ, έχει γίνει κανόνας στην Κυβέρνησή σας. Και το χειρότερο
είναι ότι βρισκόµαστε ακόµα στην πρώτη φάση αυτής της προ-
κήρυξης. Πόσο υπολογίζετε ότι θα πάρει η αξιολόγηση όλων των
αιτήσεων; Η εµπειρία µας λέει ότι χρειάζεται πολλούς µήνες.
Άρα, το 2012, που για πολλούς νέους αγρότες είναι ο καταληκτι-
κός χρόνος να ολοκληρώσουν τις επενδύσεις, θα είναι γι’ αυτούς
χρόνος κατά τον οποίο δεν θα µπορέσουν να τις ολοκληρώσουν. 

Τι γίνεται σ’ αυτήν την περίπτωση; Αφού δεν ολοκληρώνουν
τις επενδύσεις τους απεντάσσονται από το πρόγραµµα και επι-
στρέφουν εντόκως, το πριν της όποιας εγκατάστασης και όποιες
άλλες επιδοτήσεις ή ενισχύσεις έχουν πάρει. Να φανταστείτε,
κύριε Υπουργέ –και το γνωρίζετε πολύ καλά- ότι µόνο για µια γε-
ώτρηση ή για µια άδεια ο ενδιαφερόµενος µπορεί να χρειαστεί
να περιµένει δυόµισι χρόνια. 

Σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: στην περίπτωση που σε ένα χρόνο
περίπου από σήµερα θα κληθεί ο νέος αγρότης να έχει υλοποι-
ήσει το πρόγραµµά του, αλλά µε δική σας ευθύνη δεν έχει καν
προκηρυχθεί το µέτρο 121 που αφορά τα σχέδια βελτίωσης, πώς
θα διασφαλίσετε, κύριε Υπουργέ, ότι αυτός ο αγρότης δε θ’
απενταχθεί και τέλος µε ποιο τρόπο εσείς προγραµµατίζετε να
ενισχύσετε τη ρευστότητα αυτού του νέου αγρότη; 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κόλλια. 
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων, κ. Ιωάννης Δριβελέγκας να λάβει το λόγο, προκειµένου

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΔ’ - 25 ΙΟΥΛΙΟΥ 2011                                                                                             14207



να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο.
Ορίσετε, κύριε Δριβελέγκα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, µιλήσατε για προχειρότητα και

ανευθυνότητα της Κυβέρνησης. Δεν ισχύει κάτι τέτοιο. Εκτός, αν
εν τη ρύµη του λόγου σας θέλετε να χαρακτηρίσετε κατ’ αυτόν
τον τρόπο την κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας. Γιατί αυτό και
µόνο έκανε σε σχέση µε τους νέους αγρότες. Το γνωρίζετε καλά,
αλλά το παρακάµψατε. 

Πρώτον, από το 2006 δεν προκηρύξατε κανένα µέτρο. Ήρθατε
προεκλογικά και τι κάνατε; Για 100 εκατοµµύρια ευρώ εντάξατε
8.000 αγρότες. Ξέρετε καλά ότι µόνο δυόµισι χιλιάδες θα έµπαι-
ναν στο πρόγραµµα. Στους υπόλοιπους απλά τάζατε. Και ήρθαµε
εµείς αµέσως, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, το 2010 και όχι µόνο
τους εντάξαµε όλους βάζοντας 155 εκατοµµύρια ευρώ παρα-
πάνω, αλλά πήρανε και την πρώτη δόση. 

Και θέλετε να σας πω κάτι; Είναι µια τακτική του κόµµατός σας
να σπέρνει το φόβο στον κόσµο και τους νέους, ότι θα απενταχ-
θούν, ότι θα τους γυρίσουν πίσω τα χρήµατα και όλα αυτά τα
πράγµατα. Σταµατήστε αυτόν το λαϊκισµό. Δε σας κάνει καλό. Το
ξέρατε ή οφείλατε να γνωρίζετε ότι τέτοιο θέµα δεν υπάρχει. 

Το Φεβρουάριο ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, κ. Σκανδα-
λίδης υπέγραψε ΚΥΑ στις 11-2-2011 µε αριθµό πρωτοκόλλου 827
που λέει κάτι πολύ απλό: όσοι δεν µπορούν να κάνουν τα σχέδια
βελτίωσης –θα είναι λίγοι αυτοί- όχι µόνο δεν θα απενταχθούν,
αλλά θα πάρουν και τη δεύτερη δόση. Δεν έχουν κανένα πρό-
βληµα ούτε να επιστρέψουν χρήµατα, αλλά θα πάρουν τα χρή-
µατα. Εποµένως, καλό θα είναι να δίνουµε τις σωστές πληροφο-
ρίες στους αγρότες και να µην τους πανικοβάλλουµε. 

Σε ό,τι αφορά στην ενίσχυση, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, των
νέων αγροτών έχουµε ήδη πάρει πάρα πολλές πρωτοβουλίες. Τα
µέτρα 1-2-1, 1-2-3 θα σας τα πω και στη δευτερολογία µου. Τώρα
είµαστε σε συνεννόηση µε τον Υπουργό Ανταγωνιστικότητας και
θα κάνουµε το Ταµείο Αγροτικής Επιχειρηµατικότητας, έτσι ώστε
να µπορούν και οι νέοι ιδιαίτερα αγρότες να τύχουν αυτών των
ευνοϊκών ρυθµίσεων. 

Σε κάθε περίπτωση, επαναλαµβάνω και το ξεκαθαρίζω ότι κα-
νείς νέος αγρότης δεν έχει κίνδυνο να απενταχθεί και να επιστρέ-
ψει χρήµατα, αγαπητέ κύριε συνάδελφε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-
πουργό κ. Ιωάννη Δριβελέγκα.

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Κόλ-
λιας, Βουλευτής Κορινθίας της Νέας Δηµοκρατίας, να λάβει το
λόγο για δευτερολογία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Λυπάµαι, κύριε Υπουργέ, που θα
µε υποχρεώσετε να σας επισηµάνω ότι όλα όσα είπατε δεν απη-
χούν την πραγµατικότητα. 

Συγκεκριµένα το πρόγραµµα των νέων αγροτών το ξεκίνησε η
Νέα Δηµοκρατία, κύριε Υπουργέ, έχοντας εγγράψει στον προ-
ϋπολογισµό 300 εκατοµµύρια. Αν αφαιρέσουµε τα 30 εκατοµµύ-
ρια που ήταν υποχρεώσεις από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης
είχαµε 270 εκατοµµύρια. Από τα 270, κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε
πολύ καλά –και λυπάµαι που δεν το αναφέρετε- τα 100 τα έκοψε
η προηγούµενη Υπουργός. Έµειναν 170. Και µαζί µε κάτι άλλες
µικρές περικοπές έµειναν 155. Οι δυόµισι χιλιάδες αγρότες,
κύριε Υπουργέ, είχαν υπογράψει συµβάσεις µε τις δικές σας υπο-
γραφές ότι θα έπαιρναν πριµ πρώτης εγκατάστασης 40.000
ευρώ. Επειδή, όµως, εσείς κόψατε τα 100 εκατοµµύρια υποχρε-
ώσατε αυτούς τους αγρότες να χρηµατοδοτήσουν τις άλλες
5.500. 

Και τι κάνατε; Μονοµερώς, παράνοµα περικόψατε το πριµ των
40.000 σε 20.000. Οι νέοι αγρότες που υπέγραψαν τις συµβάσεις
υπέγραψαν µε επιφύλαξη. Γνωρίζετε πολύ καλά ότι πολλοί θα
καταφύγουν στα δικαστήρια, προκειµένου να πετύχουν να δώ-
σετε αυτά που συµφωνήσατε. Αυτή είναι η πραγµατικότητα,
κύριε Υπουργέ. Περικόψατε το πρόγραµµα 100 εκατοµµύρια και
οι δυόµισι χιλιάδες αγρότες χρηµατοδότησαν τους άλλους πεν-
τέµισι χιλιάδες. 

Στη συνέχεια είπατε ότι δεν υπάρχει κίνδυνος απένταξης. Η
ΚΥΑ που υπέγραψε ο Υπουργός δεν σηµαίνει ότι κατοχυρώνει

τον αγρότη. Οι υποχρεώσεις του αγρότη απορρέουν απ’ αυτά
που προβλέπει το αντίστοιχο πρόγραµµα. Και το πρόγραµµα,
κύριε Υπουργέ, προβλέπει ότι σε τρία χρόνια θα πρέπει να έχει
συµµορφωθεί µε τα πρότυπα της επένδυσής του και στα άλλα
πέντε θα έχει ολοκληρώσει όλη του την επένδυση. Αυτά να µη
µας τα πει ο Υπουργός, να µας τα πει η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Σας ζήτησα συγκεκριµένα να µου πείτε πώς θα το κατοχυρώ-
σετε εσείς που αύριο η Ευρωπαϊκή Ένωση θα πάρει το φάκελο
του νέου αγρότη, και θα του πει: «Κύριε, σύµφωνα µε την
επενδυτική σου πρόταση, θα έπρεπε να την είχες ολοκληρώσει
το 2012 και δεν έχεις κάνει απολύτως τίποτα. Φέρε µας τα
χρήµατα πίσω». Έτσι, λειτουργεί η Ευρωπαϊκή Ένωση, κύριε
Υπουργέ. Δεν θα διασφαλίσετε εσείς ότι δεν θα γυρίσει τα
χρήµατα. 

Θα αναφερθώ τώρα στα άλλα τα προγράµµατα. Πού τους
βάλατε τους νέους αγρότες; Τους έχετε απέξω από τον άξονα
3. Το µέτρο 312 και το µέτρο 313 είναι παντελώς απέξω. Και
βάλατε σ’ αυτά τα δύο προγράµµατα, κύριε Υπουργέ, ανθρώ-
πους που δεν έχουν καµµία εµπλοκή, καµµία σχέση µε την αγρο-
τική δραστηριότητα. Τους έχετε βάλει µόνο λίγο στο µέτρο 311,
αλλά εκεί λόγω του ότι το πρόγραµµα είναι µικρό και το εύρος
των επενδύσεων είναι πάρα πολύ µεγάλο, δεν έχει καµµία µα
καµµία αξία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, από τη στιγµή που εγκαταστάθηκαν οι αγρό-

τες, υποχρεώθηκαν να εγκαταλείψουν τα ασφαλιστικά τους τα-
µεία, να εγκαταλείψουν τις δουλειές τους, να εγκατασταθούν
στα χωράφια, να αγοράσουν ζώα, να αγοράσουν στάβλους, να
αγοράσουν καλλιεργήσιµες εκτάσεις, µηχανήµατα, χωρίς –επα-
ναλαµβάνω- αυτοί οι άνθρωποι να έχουν τη δυνατότητα να µπουν
σε κανένα πρόγραµµα. Επί δύο χρόνια ήταν ανασφάλιστοι –τα
έχουµε πει σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα- και δεν µπορούσαν να
πάνε τις γυναίκες τους στους γιατρούς. 

Στη συνέχεια, κύριε Υπουργέ, αυτοί οι άνθρωποι που θα
έπρεπε να τύχουν µιας ιδιαίτερης µεταχειρίσεως, τι αντιµετωπί-
ζουν σήµερα; Αντιµετωπίζουν αυτό το πρόβληµα. Είναι το 80%
αυτοί οι οποίοι υπέβαλαν –δεν είναι ελάχιστοι, κύριε Υπουργέ,
κοιτάξτε τα στοιχεία- επενδυτικές προτάσεις και σήµερα κατά
δεκάδες εγκαταλείπουν αυτό το πρόγραµµα. Για ποιο λόγο; 

Γιατί βλέπουν ότι έχουν λάβει µόνο το 70% από το ακρωτηρια-
σµένο πριµ πρώτης εγκατάστασης. Δηλαδή, από τις 20.000 στην
καλύτερη περίπτωση έχουν πάρει µόνο 14.000, όταν µόνο τα
έξοδα της πρώτης εγκατάστασης, κύριε Υπουργέ, είναι πάνω
από 15.000 µε 20.000. 

Δυστυχώς, αυτή είναι η πολιτική σας! Ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός, έλεγε ότι οι αγρότες θα είναι οι ευνοηµένοι της πράσινης
ανάπτυξης, αλλά, δυστυχώς, δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα. 

Κύριε Υπουργέ, εδώ είµαστε για να κάνουµε µια κριτική, η
οποία να είναι εποικοδοµητική και να σας δίνουµε τη δυνατότητα
να προχωρήσετε σε πρωτοβουλίες που θα είναι χρήσιµες για τον
τόπο. Στη συγκεκριµένη περίπτωση οφείλετε να στηρίξετε τους
νέους αγρότες, αυτό το παραγωγικό κοµµάτι, τους ανθρώπους
που θέλουµε να µείνουν στην περιφέρεια, να δηµιουργήσουν
γιατί αποτελούν το πιο δραστήριο, το πιο ζωντανό, το πιο ελπι-
δοφόρο κοµµάτι του γεωργικού τοµέα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κόλλια. 
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-

φίµων, κ. Ιωάννης Δριβελέγκας, να λάβει το λόγο για δευτερο-
λογία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε Κόλλια, πίστευα ότι δεν θα αναφερ-
θείτε στο παρελθόν, γιατί γνωρίζετε καλά τι ακριβώς κάνατε. 

Πράγµατι, µιλήσατε για 300 εκατοµµύρια, χωρίς να εγγράψετε
το αντίστοιχο ποσό της συµµετοχής στο Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων ή δεν τα γνωρίζετε; Τα γνωρίζει, όµως, όλος ο ελ-
ληνικός λαός. Το κάνατε µόνο εδώ; 

Μήπως δεν υποσχεθήκατε στον «ΑΛΕΞΑΝΔΡΟ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗ»
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κοντά στο 1,3 δισεκατοµµύριο για εγγειοβελτιωτικά έργα, όταν
οι διαθέσιµοι πόροι ήταν 473 εκατοµµύρια; Τι νοµίζετε; Γιατί ο
ελληνικός λαός σάς έστειλε στην Αντιπολίτευση; Γιατί αυτά εδώ
τα λόγια του αέρα και αυτές εδώ τις εξαγγελίες, τις κατάλαβε
ότι δεν είναι σοβαρές εξαγγελίες, για να χρησιµοποιήσω ήπιους
χαρακτηρισµούς. Τα γνωρίζετε αυτά και καλό θα είναι να µην
επανερχόµαστε. 

Πήραµε τη γενναία απόφαση να µη διώξουµε τους µισούς, να
ικανοποιήσουµε όλο τον κόσµο µε τους διαθέσιµους πόρους που
υπήρχαν.

Επίσης, γνωρίζετε καλά ότι το 2006 είναι ο Κανονισµός της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής, που δεν επιτρέπει την παράταση. Και εσείς
αναφέρατε παράταση. Ζητάτε εσείς παράταση…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ζητάµε να λύσετε το πρόβληµα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ζητάτε την παράταση στην ερώτησή σας,
αγαπητέ κύριε Κόλλια, και λέτε: «Πρώτον, προτίθεστε να δώσετε
επίσηµα παράταση στην αξιολόγηση της πορείας υλοποίησης
των επιχειρησιακών σχεδίων των νέων αγροτών;».

Γνωρίζετε και σας επαναλαµβάνω…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Να ζητήσετε την παράταση από

την Ευρωπαϊκή Ένωση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κύριε Πρόεδρε …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε συνάδελφε, µη

διακόπτετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Το 2006 έγινε ο Κανονισµός. 
Επίσης, σας λέµε και το λέµε επίσηµα στη Βουλή –όχι τώρα,

όχι µε λόγια, µε απόφαση- ότι µπορείτε να πάτε να πάρετε την
υπουργική απόφαση του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, την 827/11-02-2011, που λέει κατηγορηµατικά ότι δεν
πρόκειται να απενταχθεί κανείς, όταν θα υλοποιήσει το σχέδιο
βελτίωσης και θα πάρει και τη δεύτερη δόση. 

Η Κυβέρνηση δεσµεύτηκε γραπτώς, κύριε Κόλλια. Θα σας
παρακαλέσω, ειλικρινά, να µη σπέρνετε αµφιβολίες και ανησυ-

χίες, ιδιαίτερα, στους νέους αγρότες. Θέλω να το πω ξεκάθαρα
σ’ όλον τον κόσµο που µας ακούει ότι δεν υφίσταται τέτοιο θέµα.

Επιτέλους, σας καλώ και εσάς προσωπικά και την παράταξή
σας να σταµατήσει αυτήν την κινδυνολογία και αυτόν το
λαϊκισµό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, κ. Ιωάννη Δρι-
βελέγκα.

Η τρίτη µε αριθµό 1107/19-7-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Άγγελου
Κολοκοτρώνη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την πάταξη
του παραεµπορίου δεν συζητείται, λόγω συντρέχοντος κωλύµα-
τος στο πρόσωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της
Δευτέρας 20 Ιουνίου 2011, της Τρίτης 21 Ιουνίου 2011, της
Πέµπτης 23 Ιουνίου 2011, της Παρασκευής 24 Ιουνίου 2011, της
Τρίτης 28 Ιουνίου 2011 και της Τετάρτης 29 Ιουνίου 2011
πρωινής συνεδρίασης και ερωτάται το Σώµα εάν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς, τα Πρακτικά

της Δευτέρας 20 Ιουνίου 2011, της Τρίτης 21 Ιουνίου 2011, της
Πέµπτης 23 Ιουνίου 2011, της Παρασκευής 24 Ιουνίου 2011, της
Τρίτης 28 Ιουνίου 2011 και της Τετάρτης 29 Ιουνίου 2011
πρωινής συνεδρίασης επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων.

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.57’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 26 Ιουλίου 2011 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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